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Jarní prázdniny
Pokud se o jarních prázdninách, které 

jsou od 4. do 8. března, nikam nechys-
táte, nestihli jste přihlásit dítě na zajímavé 
akce DDM, které jsme zveřejnili v minulém 
čísle novin, ale přesto byste rádi svým 
dětem připravili nějaký zajímavý program, 
můžete využít městskou knihovnu. Dět-
ské oddělení bude v prázdninovém týdnu 
otevřeno každý den dle výpůjční doby, ale 
navíc i ve středu 6. března dopoledne, kdy 
proběhne Hravé dopoledne v knihovně. 
Více na str. 27.

Den učitelů 
Celosvětově se sice tento den slaví  

5. října, ale v České republice připadá Den 
učitelů na 28. března, kdy si připomínáme 
narození Jana Amose Komenského. „Prů-
měrný učitel vypráví, dobrý učitel vysvět-
luje, výborný učitel ukazuje, nejlepší učitel 
inspiruje.“ (Charles Farrar Browne) Nechť 
jsou všichni učitelé svým žákům inspirací!

Velikonoční trhy 

Trhy se uskuteční v městském parku 
u ZŠ T. G. M. dne 23. března od 14 ho- 
din. Těšit se můžete na velikonoční 
a jarní dekorace, občerstvení i dopro-
vodný program.
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Kontaktujte nás:
vimperske.noviny@mesto.vimperk.cz

388 402 264

Kolik stojí odpady

vimperk.cz

Březen, dříve Měsíc knihy
První ročník Měsíce knihy se konal v roce 

1955 za účelem propagace knih. U zrodu této 
akce stály ministerstvo kultury, Svaz českoslo-
venských spisovatelů, nakladatelství i jiné insti-
tuce, které měly co dočinění s knihou. Po roce 
1989 přestal být „březen Měsíc knihy“ řízenou 
oficiální akcí, ale i  nadále některé knihovny, 
knihkupectví a  školy v  tomto měsíci věnují 
významnější pozornost knihám. Od roku 1996 
probíhá v  České republice Týden knihoven 
na jejich podporu a propagaci.

O  významu knihy bylo napsáno v  lidské 
historii mnohé, např.: „Mezi nejúčinnější, nej-
trvalejší a nejstarší prostředky sdělovat lidské 
myšlenky a city náleží kniha.“ Lucius Annaeus 
Seneca řekl: „Kniha je základem poznání, učite-
lem věků, vládcem království ducha.“ Je známo, 
že v historii znamenaly knihy velkou hodnotu. 
A  co je kniha a  jaká je její historie? Podle 
informací uváděných ve  Wikipedii se řecky 
nazývá biblos, latinsky liber. V českém jazyce 
má název knihy původ v asyrském kunuklu, 
což znamená pečeť. Lidé psali na různé mate- 
riály, od kamene přes hliněné destičky, papy-
rus, pergamen a nakonec na papír. Proto aby 
se mohlo psát, muselo vzniknout písmo. 
Počátkem vzniku písma jsou mnemotechnické 
značky jako zářezy na hůlkách, uzly na provaze. 
Podle znalostí vzniklo první písmo nezávisle 
na sobě ve starém Egyptě, Mezopotámii a Číně. 

První bylo písmo obrázkové, které například 
používali Aztékové a  Mayové. Poté vzniklo 
písmo v podobě ideogramů, kdy znak je pevně 
spojen s určitým pojmem. Následovalo písmo 
slabičné a hláskové. Nejstarším známým pís-
mem jsou egyptské hieroglyfy.

Až do vynálezu knihtisku kolem roku 1450 
se knihy opisovaly ručně. Bylo to zdlouhavé, 
knihy byly vzácné a málokdo si je mohl dovolit. 
Právě díky knihtisku se staly knihy lacinějšími 
a dostupnějšími a postupně pronikaly do všech 
vrstev národů. Naše město se již v 15. století 
zapsalo do  dějin knihtisku, neboť již v  roce 
1482 Johannes Alacraw vytiskl ve Vimperku 
tři knihy, dvě latinské a jednu českou. Největší 
osobností knihtisku, a nejen v našem městě, 
byl Johann Steinbrener, který proslavil Vimperk 
po celém světě, ve všech světadílech měl své 
zastoupení. Tiskl zejména kalendáře a modli-
tební knihy. Steinbrenerovy tiskárny byly nej-
větším závodem v Rakousku-Uhersku a poté 
i  v  samostatném Československu. Po  roce 
1945, kdy byla odsunuta rodina Steinbrenerů, 
tiskárny pokračovaly dále a patřily opět mezi 
významné tiskařské závody v celé republice. 
Není snad rodiny ve Vimperku ani v jejím okolí, 
která by neměla v  domácí knihovně knihu 
z vimperských tiskáren. 

Pokračování na str. 3



2 Fotokronika

Příroda je oproti kalendáři i na Vimpersku ve velkém předstihu.

Koledníci vykoledovali v Tříkrálové sbírce 866 945  Kč. Více na str. 5.

Družina ZŠ TGM ožila tradičním karnevalem. 

Nerudovka na MS v biatlonu – více na str. 11.

V úterý 20. února navštívili knihovnu budoucí čtenáři – děti z MŠ 1. máje.

Žáci gymnázia získali krásné druhé místo v celostátním finále soutěže Filipův 
pohár. Více na str. 10.

Děti z MŠ Klostermannova se staly „Na chvilku školákem“ v ŽS Smetanova.

Velké napětí přineslo hokejové čtvrtfinále play off, ve kterém nakonec Vimperští 
podlehli Hluboké n. Vltavou po pěti vyrovnaných zápasech 3:2. Z. Formánek
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Rekonstrukce ulice  
1. máje – Pivovarská – 
uzavírka v rámci 1. etapy

Město Vimperk informuje obyvatele o plá-
nované rekonstrukci další části komunikace 
1. máje – Pivovarská a s tím související uza-
vírkou. Rekonstrukce bude probíhat ve 3 eta-
pách. V rámci 1. etapy dojde k uzavření ulice 
v úseku ve směru od hotelu Zlatá hvězda 
k ulici Sadová u pošty. Doprava by měla mít 

v  1. etapě možnost projíždět Sadovou ulicí 
směrem do  centra. Předpokládaný termín 
uzavírky v rámci 1. etapy je od 18. 3. do 31. 5. 

Děkujeme za pochopení.

Město Vimperk

BH-Nemocnice Vimperk má 
nového provozovatele

Na  konci loňského roku došlo ke  změně 
provozovatele vimperské nemocnice. Stala 
se jím společnost Penta Hospitals CZ, s. r. o. 
Tato společnost je jedním z největších a nej-
významnějších poskytovatelů zdravotnických 
i sociálních služeb v ČR. Informaci o změně 

provozovatele město obdrželo od  bývalého 
majitele v polovině ledna. Zároveň ve stejné 
době bylo domluveno první společné setkání 
s paní generální ředitelkou Penta Hospitals CZ 
Barborou Vaculíkovou. 

Na společné schůzce byli za vedení města 

přítomni starostka Jaroslava Martanová, mís-
tostarosta Zdeněk Kuncl, radní Tomáš Samek 
a tajemník Jan Tůma. Z jednání s paní ředitel-
kou vyplynulo, že rozsah poskytované péče 
zůstane stejný a budou se hledat možnosti 
jejího rozšíření. V  letošním roce by měly být 
prvotní investice do  oblasti IT, nezbytných 
oprav budov a  medicínské techniky. Rov-
něž se zaměří na personální posílení někte-
rých oddělení. Paní ředitelce Vaculíkové byly 
předneseny současné investice, které město 
realizuje z  vybraného nájemného společně 
s vedením nemocnice, a to dokončení požárně 
bezpečnostního řešení budov do konce tohoto 
roku. Dále jsme hovořili o možném potenciá- 
lu a dalším rozvoji ve vztahu k rozšíření pos- 
kytovaných služeb jak v  oblasti zdravotní 
péče, tak i v oblasti sociální péče. V příštím 
čísle Vimperských novin přineseme rozho-
vor s  paní ředitelkou Barborou Vaculíkovou 
na toto téma. 

Vimperská nemocnice má svůj osobitý 
a nelehký příběh, kterým si za dobu své exi-
stence prošla. Za poslední léta se nemocnici 
daří dobře a společně si přejme, aby nadále 
sloužila ke svému účelu.

Jaroslava Martanová

Březen, dříve Měsíc knihy
Před sametovou revolucí byly knihy relativně 

velmi laciné, ve čtvrtek vycházely knižní novinky 
a stály se na ně fronty. Tento den také vychá-
zely noviny se seznamem knih, které budou 
na trhu následující týden. Dnes mají knihku-
pectví nepřebernou nabídku titulů různých 
žánrů a  zaměření. Můžeme si koupit téměř 
vše, co chceme. Co se ale výrazně změnilo, 
je jejich cena, vzrostla několikanásobně. Dnes 
zvažujeme, jakou knihu si koupíme, do čeho 
budeme investovat, a nadšenců, kteří si pra-
videlně kupují knihy různých žánrů, již mnoho 
není. Možnost přečíst si knihu, která nás zajímá, 
nám dávají knihovny. Pokud ji nemají, půjčí ji 
z  jiné knihovny za  symbolický poplatek pro 
čtenáře, 100 Kč. Není to úžasné?

Ve  Vimperku máme krásnou knihovnu 
v bývalé české menšinové škole. V roce 2011 
jsme tento objekt koupili od Jihočeského kraje 
včetně přilehlých budov internátu. V roce 2013 
se upravilo celé přízemí pro potřeby knihovny 
a ejhle, již se nechodilo do knihovny pouze si 
knihu půjčit, ale také posedět, prohlédnout, 
přečíst si časopis. Paní knihovnice začaly 

pořádat besedy s  autory knih. Poté před-
nášky na různá témata a zájemců přibývalo 
a stále přibývá. Pro děti nové oddělení zna-
menalo novou příležitost, jak trávit volný čas 
odpoledne. Přišly po vyučování, vzaly si knihu, 
schovaly se do koutku a četly. Paní knihovnice 
pro ně rozšířily vzdělávací a naučné programy, 
které nabízely také školám, ale ukázalo se, že 
prostor dětského oddělení je malý, nevyho-
vující. V roce 2020 a 2021 jsme využili dotační 
program, který byl nabízen přes Místní akční 
skupinu Šumavsko, získali jsme dotaci a ote-
vřeli nový prostor pro děti. Prostor, kde mají 
nádherná zákoutí pro čtení, hernu a prostor pro 
výukové programy. Dětské oddělení nenabízí 
pouze knihy, ale také deskové hry a „naučné 
kufříky“ pro koumáky a kutily. Nevíte, co to je? 
Přijďte se podívat. Prostor bývalého dětského 
oddělení slouží dnes jako galerie. Plán výstav 
je na celý rok. Galerie je otevřena každý den 
v pracovním týdnu i v sobotu. Už jste se byli 
někdy podívat? Zavítejte a nebudete litovat. 

Dnes máme v  knihovně více jak 43  000 
svazků knih, máme možnost si zapůjčit 
e-knihu a  máme také možnost si zapůjčit 

audioknihu. Úžasné. Pustíte CD a zaposlou-
cháte se do četby. Mluvené slovo, jež vyjad-
řuje emoci a dramatičnost děje, probouzí naši 
fantazii a vtáhne nás do příběhu. Představu-
jeme si, jak vypadá postava, jak vypadá místo, 
jaké jsou vztahy, zkrátka naše hlava pracuje 
na plné obrátky. A ještě se při tom nechá něco 
dělat, žehlit, plést i  vařit. Ti, kteří mají slabý 
zrak a zmáhá je čtení, nemusí být ochuzeni 
o krásné příběhy. Vždyť Taxík Maxík nemusí 
jezdit jenom k lékaři, nakupovat a do lékárny 
pro léky, ale také může jezdit do knihovny. Se 
čtenáři nebo pro knihy. 

Knihovna má i v naší době své velké opod-
statněné místo. Nelze ji ničím nahradit. Jsme 
rádi za naše spokojené čtenáře, jsme rádi, že 
se Vám líbí vimperská knihovna. A Vy, kteří jste 
ještě cestu do ní nenašli, přijďte se podívat, 
budete vítáni. Přijďte s  kamarádkou, kama-
rádem, s dětmi či vnoučaty. Všichni Vás rádi 
provedou knihovnou, paní knihovnice se Vám 
budou věnovat a  doporučí zajímavé knižní 
tituly. A ti, kdo se přihlásí v průběhu března 
za nového čtenáře, obdrží malý dárek. Na konci 
roku se společně potkáme v knihovně, věrní 
a noví čtenáři. Nejpilnější čtenáři budou odmě-
něni. Na shledanou v knihovně! 

Jaroslava Martanová, starostka

Dokončení ze str. 1
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Rozpočet města pro letošní rok 
počítá s velkými investicemi 

Vážení čtenáři. V prosinci byl zastupitelstvem 
města schválen rozpočet pro letošní rok. V tuto 
chvíli máme velkou část akcí vysoutěženou 
a rád bych vás seznámil, s jakými investicemi 
je v našem městě pro letošek počítáno.

Po  roce a  půl projektových příprav nás 
čeká jedna z  největších investic letošního 
roku, co se objemu finančních prostředků 
týká (25 milionů korun), a bude to další část 
rekonstrukce ulice 1. máje – Pivovarská. 
Celkem dojde ve  3 etapách k  rekonstrukci 
v úseku od hotelu Zlatá hvězda po ulici Kostelní 
u Kavárny Ve Skále. Zahájení stavby předpo-
kládáme v polovině března (dle klimatických 
podmínek). Půjde o  velkou dopravní a  pěší 
zátěž a omezení v centru města. Právě proto 
bude tato logisticky náročná stavba rozdělena 
do 3 etap, aby se omezení rozložila do jednot-
livých dílčích úseků. Bude to vyžadovat trpě-
livost a dočasné přizpůsobení se. Stavba je 
pro město potřebná, očekávaná a důležitá pro 
jeho další rozvoj. Detailně o této akci budeme 
informovat samostatně a i v průběhu jednot-
livých etap. Tato rekonstrukce bude mít vliv 
i na městskou hromadnou dopravu, což bude 
řešeno s provozovatelem.

Schválený rozpočet města pro letošní rok 
má zařazeny tři velké investiční akce, jejichž 
práce byly již zahájeny v  předchozím roce. 
V listopadu byly předáním staveniště odstarto-
vány práce na revitalizaci Pivovarských teras 
včetně vybudování toalet s celoročním pro-
vozem. Město obdrželo dotaci 85 %. Stavba 
by měla být hotova na podzim letošního roku 
a pro rok následující bude možné již spodní 
terasu využít pro vhodné akce, na kterých se 
budeme letos průběžně domlouvat a plánovat. 

Druhou stavbou je rekonstrukce pietní 
síně na městském hřbitově. Vloni se realizo-
vala demolice stávající budovy a oprava při-
lehlých zdí a letos by měla být postavena nová 
budova včetně potřebného zázemí (toalety, 
zázemí pro správce hřbitova). Čeká nás ještě 
soutěž na dodavatele potřebného vybavení 
pietní síně. Město v posledních letech hodně 
investovalo do lokalit urnového háje a hřbitova 
a je to vidět. Určitě mi dáte za pravdu, že je to 
důležité a důstojné pro daná místa a možnost 
posledního rozloučení blízkých.

Třetí akcí, která bude letos pokračovat, je 
revitalizace lokality K. Weise – Sklářská. 
První etapa skončila v místech historického 
mostu původního koryta řeky Volyňky (dílčí 
drobné práce v první etapě budou ještě ply-
nule dodělány) a letos budou práce od tohoto 
místa pokračovat. Půjde opět o rekonstrukci 

stávajících a  vybudování nových chodníků, 
sítí, veřejného osvětlení, zeleně a  mobiliáře. 
Na jaře by měla firma práce zahájit. 

Připraveny jsou také finanční prostředky, 
které jsme navrhli do  rozpočtu pro rekon-
strukci a vybudování dětských hřišť. Rozhodli 
jsme se pro rekonstrukci hřiště na Pekárně 
(bude realizováno postupně ve dvou etapách, 
a to v letošním a příštím roce), rekonstrukci hři-
ště na Lipce a také dojde k vybudování nového 
dětského hřiště na Homolce, kde žádné hři-
ště v  tuto chvíli není. V  loňském roce se 
na Homolce provedly přípravné terénní práce 
a letos by mělo být hřiště realizováno. Chceme 
tak v rámci této oblasti navázat na podzimní 
rekonstrukci dětského hřiště v  Mírové ulici, 
která, věřím, udělala dětem radost.

V areálu Základní školy Smetanova jsme se 
rozhodli pro kompletní rekonstrukci povrchů 
na západní straně školy (v místech venkov-
ního hřiště a přístupu do ordinace dětského 
lékaře). Součástí této stavby bude kromě 
rekonstrukce povrchů chodníků a přístupových 
cest také vybudování doskočiště a volno-
časové plochy s hracími prvky. Dojde také 
na dílčí práce týkající se samotného venkov-
ního hřiště. Akce by měla být zahájena v druhé 
polovině dubna a  dokončena ke  konci let-
ních prázdnin. Nyní nás čeká soutěž, ze které 
vzejde firma pro samotnou realizaci. Další 
akcí v rozpočtu města je rekonstrukce třídy 
informatiky na této škole. Předpokládáme, že 
bude podpořeno dotací. Pro Základní školu 
TGM jsou v rozpočtu připraveny finanční pro-
středky na projektovou dokumentaci a první 
část rekonstrukce oplocení v ulici 1. máje 
a  také na  další část výměny oken v  horní 
budově školy. V Mateřské škole 1. máje dojde 
k opravě části střechy a dalším pracím s tím 
souvisejících.

Pokračovat budeme v zateplování panelo-
vých domů. V letošním roce dostanou „nový 
kabát“ paneláky v ulici Luční (čp. 498, 499, 
500) a  ještě jednáme, zda se zvládne také 
Mírová čp. 458. Tyto investice, které si koor-
dinuje městská správa domů, budou hrazeny 

z výnosů bytového hospodářství. Projektově se 
město připraví na ulici K Rokli, kde bychom rádi, 
aby došlo k zateplení paneláků v roce 2025. 

Město také provede část rekonstrukce 
komunikace v ulici Zámek, kde se na základě 
uzavřené smlouvy bude na investici finančně 
podílet soukromý investor, který v těchto mís-
tech aktuálně realizuje svůj investiční záměr.

Pokračujeme v opravách kaplí. V letošním 
roce to bude kaple na Boubské. V rámci první 
etapy budou provedeny kompletní opravy 
interiéru (omítky, elektroinstalace, podlaha, 
vstupní dveře, oprava oken, oprava fasády 
a související práce).

V ulici SNP bude dokončeno vybudování 
přístřešků na odpady, a to u čp. 461 a 462.

Dodatečným posílením rozpočtu by měla být 
realizována autobusová zastávka MHD, a to 
v blízkosti lokality Čelakovského. Umístění je 
dle norem a legislativy možné u výjezdu z par-
koviště u  Jednoty ve spodní části. Součástí 
by měl být i nový chodník podél komunikace  
1. máje a  veřejné osvětlení. Chodník bude 
končit nedaleko od kapličky pod panelovým 
domem čp. 400. Dnes v tomto místě obyvatelé 
chodí, takže věříme, že nový chodník v rámci 
bezpečnosti a komfortu přivítají.

Snažíme se maximálně využívat možné 
dotační příležitosti, bez nichž by řada akcí 
nemohla být realizována. V tuto chvíli čekáme 
na  vyhodnocení několika podaných žádostí 
o  dotační prostředky: rekonstrukce ulice 
1. máje – Pivovarská, autobusová zastávka 
pro K. Weise – Sklářská (stavba již realizo-
vána), plánované modernizace učeben v ZŠ 
Smetanova a v ZŠ TGM,… Taktéž směřujeme 
na  některé investiční akce, pokud to bude 
možné, v následujících měsících žádosti po- 
dat (ZŠ Smetanova – rekonstrukce povrchů 
v areálu školy, pumptrack, zámecká stezka…) 
a nebo postupně dojde k proplacení již schvá-
lených žádostí o poskytnutí dotace (Pivovarské 
terasy, E-Government MěÚ,…). 

O některých ze zmíněných stavebních akcích 
budeme informovat podrobněji v průběhu roku. 
Děkuji vám za trpělivost, která je v rámci sta-
vební sezóny potřeba. Především pak v rámci 
rekonstrukce ulice 1. máje – Pivovarská, která 
se více či méně dotkne nás všech. 

Zdeněk Kuncl
místostarosta
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Termíny setkání posluchačů Vimperské akademie seniorů
15. 3. 2024, 10:00, MěKS
25. 4. 2024 – Akademie na kolech – autobusový výlet do Českého Krumlova, 
více podrobností budeme zveřejňovat 

Renata Lešková – 388 402 264

Akademie 
seniorů

Ukliďme Vimperk
Milí Vimperáci a Vimperačky, vítejte na nej-

větší úklidové párty „Ukliďme Vimperk 2024!“, 
kterou Vimperk každoročně pořádá v  rámci 
projektu Zdravé město.

Kdy? Od 5. do 20. dubna 2024 
Kde? Celý Vimperk a okolí
Spojme se a udělejme něco krásného pro 

naše město. 
Jak to bude probíhat? Od  5. dubna si 

můžete vyzvednout speciální pytle na odpad 
a trendy ochranné rukavice, které vám dodají 
ten správný úklidový šmrnc! Stačí se ozvat 
minimálně týden předem a  nahlásit své 

požadavky, protože počet rukavic a pytlů je 
omezen.

Kdo se může zapojit? Všichni odvážní jed-
notlivci, skupinky nadšenců, ale i  obyvatelé 
spádových osad jsou více než vítáni!

Školy v  akci! Zapojte svou mateřskou, 
základní nebo střední školu do soutěže o nejo-
riginálnější úklidový tým! Necháme se překva-
pit, co všechno vám padlo pod nohy.

Společné úklidové finále: 20. dubna 
do 10.00 do 14.00 hodin. Sraz je v 10.00 hodin 
před informačním centrem na náměstí a pak 
společně vyrazíme do akce!

Co nás čeká?
Soutěž o nejzajímavější nález
Odměna pro nejlepší tým a jednotlivce
Dobrá nálada a spoustu smíchu!

Tak neváhejte a chopte se této jedinečné 
příležitosti něco udělat pro naši krásnou 
domovinu.

Kontakt: Mgr.  Jana Černá – 771  235  385, 
jana.cerna@mesto.vimperk.cz

Těšíme se na Vás!

Za organizační tým Ukliďme Vimperk
Jana Černá

a Renata Lešková

Tříkrálová sbírka 2024
Ve  dnech 1.–14. ledna jste se opět mohli 

na  území Prachaticka a  Vimperska setkat 
s koledníky. K některým z vás doputovali až 
domů a nade dveře vám napsali posvěcenou 
křídou K+M+B+2024, což znamená: „Nechť 
Kristus požehná tomuto domu“ (Christus 
mansionem benedicat). Tato koleda je spo-
jena s Tříkrálovou sbírkou, která každoročně 
pomáhá Charitě realizovat sociální služby 
a pomoc lidem v nouzi. 

Více o  službách naší Charity najdete 

na webových stránkách ptv.charita.cz.
Na Prachaticku zajišťovalo sbírku 71 skupi-

nek, celkem 213 koledníků.
Na Vimpersku zajišťovalo sbírku 22 skupi-

nek, celkem 79 koledníků.
Celkový výtěžek Tříkrálové sbírky 2024 

včetně online plateb činí: 866 945 Kč. 
Výtěžek bude věnován na  podporu azy-

lového Charitního domu sv. Dominika Savia 
pro matky s  dětmi. Rovněž bude z  výtěžku 
podpořena pečovatelská služba. Tato služba 

pomáhá seniorům 
nebo osobám se sní-
ženou soběstačností. 

Děkujeme vám 
za přijetí našich kole-
dníků a za poskytnuté 
dary.

Přejeme do nového 
roku především pevné zdraví a krásná setkání 
s druhými lidmi.

Miriam Dohnalová
koordinátorka TKS 

15. 1. 2024 Telefonická žádost o  pomoc 
dostat se do svého bytu. Na místě bylo zjiš-
těno, že oznamovatel uklouzl na sněhu a stěžo-
val si na bolest kolena. Na místo byla přivolána 
ZZS, která oznamovatele převezla do nemoc-
nice v Prachaticích k dalšímu ošetření.

18. 1. 2024 Oznámení o skupině bezdomovců 
na autobusovém nádraží, kteří dělají nepořádek 
ve vestibulu. Hlídkou byli bezdomovci vykázání.

20. 1. 2024 Žádost o pomoc. Promrzlá žena 
se nemohla dostat domů. Hlídka doprovodila 
promrzlou ženu do bytu, kde na ni čekal její 
manžel.

22. 1. 2024 Asistence hlídce OO PČR při roz-
tržce mezi bezdomovci. Vzájemné napadení 
bezdomovců dále šetří PČR.

23. 1. 2024 Žádost PČR o  spolupráci při 
odklonu dopravy z důvodu dopravní nehody. 

Střet se zvěří. Nehoda šesti vozidel ve směru 
na Zdíkov.

24. 1. 2024 Telefonické oznámení na  linku 
156 o spadlém stromu přes vozovku. Hlídka 
na  místě vyhodnotila událost tak, že není 
schopna sama z  vozovky strom odstranit. 
Na místo byl přivolán HZS, který strom rozře-
zal a odklidil.

25. 1. 2024 Bezpečnostní službou u Penny 
marketu byl odchycen volně pobíhající pes. 
Pes byl hlídkou převezen do záchytných kotců. 
Během převozu byl kontaktován majitel psa. 
Majitel si psa převzal.

27. 1. 2024 Oznámení o fyzickém napadení 
dvou mužů v ulici 1. máje. Na místě si událost 
převzala hlídka OO PČR Vimperk.

28. 1. 2024 MKDS bylo zjištěno popíjení alko-
holu na dětském hřišti Nad Pekárnou. Na hřišti 
se zdržovali tři mladíci, kteří popíjeli alkoholické 
nápoje. Hlídkou byli poučeni, že na dětských 
hřištích je konzumace alkoholu zakázána. 
Událost byla řešena domluvou.

31. 1. 2024 Odbor vnitřních věcí požádal 
hlídku MP o asistenci při komunikaci s pře-
stupcem, který nechce opustit budovu. Hlídka 
na  místě vyzvala muže k  opuštění prostoru 
budovy. Muž výzvy uposlechl a v doprovodu 
hlídky z místa odešel.

2. 2. 2024 Oznámení o poškození stromu 

vozidlem na parkovišti u ČSOB. Hlídka na místě 
pořídila fotodokumentaci. Byla přivolána hlídka 
dopravního inspektorátu PČR Prachatice 
a událost si převzala.

6. 2. 2024 Volně pobíhající kamerunská 
ovce, která ohrožuje dopravu. Místní znalostí 
byl kontaktován majitel, který ovci odchytil 
a odvedl do svého chovu.

9. 2. 2024 Rvačka na autobusovém nádraží. 
Na místě byla přítomna hlídka OO PČR, která 
celou událost řešila. Na místě přítomna také 
posádka ZZS.

13. 2. 2024 Převozní služba oznámila, že má 
vyzvednout pacientku a odvézt ji do nemoc-
nice v Prachaticích. Pacientka doma upadla 
a nemůže otevřít. Hlídka MP na místo přivolala 
HZS. Byt byl otevřen a pacientka ZZS ošetřena.

14. 2. 2024 Nález dětského kola. Ve  věci 
sepsán záznam o nálezu. Kolo předáno na MÚ 
Vimperk – ztráty a nálezy.

Chcete-li být o činnosti Městské policie 
Vimperk pravidelně informováni, sledujte 

internetové stránky 
www.vimperk.cz

či facebookový profil
Městská policie Vimperk

Policejní
sloupek
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Kolik stojí odpady?
Místní poplatek za obecní systém odpado-

vého hospodářství byl pro rok 2024 stanoven 
ve výši 924 Kč na osobu.

Poplatníkem je osoba přihlášená v  obci 
a také vlastníci nemovité věci zahrnující byt, 
rodinný dům nebo stavbu pro rodinou rekreaci, 
ve které není přihlášená žádná fyzická osoba 
a která je umístěna na území obce.

Od  poplatku je osvobozena osoba, které 
poplatková povinnost vznikla z  důvodu při-
hlášení v obci a která je umístěna v dětském 
domově, v  domově pro osoby se zdravot-
ním postižením, v domově pro seniory a také 
osoba, které byla na základě zákona omezena 
osobní svoboda. Dále se osvobození vzta-
huje na osobu, která se prokazatelně zdržu- 
je nepřetržitě po dobu delší než 6 kalendářních 
měsíců mimo území České republiky. Nárok 
na  osvobození je poplatník povinen ohlásit 
nejpozději do konce kalendářního roku.

Poplatek je splatný jednorázově do 31. 3. 
2024. V případě odvodu poplatku společným 
zástupcem za domácnost, činí-li částka více 
než 2 772 Kč, jej lze uhradit ve dvou splátkách 
vždy k 31. 3. 2024 a 31. 8. 2024.

Poplatek lze uhradit hotově či platební kartou 
na finančním odboru MěÚ Vimperk, převodem 
na účet číslo 19-722281/0100 nebo poštovní 
poukázkou, kterou Vám na vyžádání zašleme. 

Informace na tel. čísle 388 402 237 nebo 
e-mailu: jitka.boskova@mesto.vimperk.cz.

Víte, co všechno se pod pojmem „místní 
poplatek za  obecní systém odpadového 
hospodářství“ ukrývá a z čeho se vlastně 
vypočítává? Pojďme se na to podívat. Může 
Vás napadnout, že tento poplatek je vlastně 
jen uhrazení nákladů na svozový (popelářský) 
vůz. Ve  skutečnosti se celá částka skládá 
z  několika cen, které musí město Vimperk 
v rámci odpadového hospodářství zaplatit.

Co tedy tvoří náklady na odpady:
Sběr a  svoz směsného komunálního 

odpadu (SKO)
Zde se skutečně jedná o ty náklady spojené 

s vyvezením černých nebo plechových popel-
nic a kontejnerů. V ceně jsou např. pohonné 
hmoty, opotřebení svozového vozu, mzdy 
pracovníků městských služeb (kteří se starají 
o odpady), opravy vozidel apod. V roce 2023 
stálo svezení 1 tuny SKO 2 034 Kč.

Skládkovné SKO
Vyvezený odpad se musí někam odvézt – 

v našem případě na skládku odpadů v Pra-
větíně. Zde se jen nevysype do připravených 
děr, ale rozprostírá se do připravené a izolo-
vané plochy a následně se udusává strojem, 
který se nazývá kompaktor. Nakonec se musí 
skládka hermeticky uzavřít. A  to něco stojí. 
Konkrétně uložení 1 tuny SKO v roce 2023 
stálo 2 280 Kč.

Celkem tedy likvidace 1 tuny SKO stála 
4 314 Kč.

Svoz tříděného odpadu – plasty, papír, 
sklo, nápojové kartony

Stejně jako SKO je třeba vyvézt i kontejnery 
s vytříděným odpadem. A i zde jsou podobné 
náklady jako u  svozu komunálního odpadu. 
Odpad se dle jednotlivých komodit musí svézt 
a předat k dalšímu využití. Ve Vimperku pře-
dáváme tříděný odpad společnosti Jihosepar, 
která má dotřiďovací linku v areálu bývalých 
kasáren přímo ve Vimperku. 

V roce 2023 stálo svezení a předání 1 tuny 
tříděného odpadu k dalšímu využití 2 152 Kč. 
Tedy polovinu toho, co stál SKO.

Svoz bioodpadů
Další služba, kterou obec poskytuje obča-

nům. Svoz je zajišťován prostřednictvím hně-
dých 240litrových nádob 1 x týdně, v zimním 
období 1 x za  14 dnů. Dále občané využívají 
na ukládání bioodpadu kontejnery, případně 
mohou bioodpad odvážet do  kompostárny 
sami. Na  kompostárně se odpad zpracuje 
a vyrobený kompost se využívá na rekultivaci 
skládky v  Pravětíně. Svezení a  zpracování 
1 tuny bioodpadů od občanů v  roce 2023 
stálo 1 474 Kč.

Tedy třetinu toho co stála 1 tuna SKO!
Sběrný dvůr
Na  sběrný dvůr odvážíme mnoho typů 

odpadů: vysloužilé elektrospotřebiče, nábytek, 
nebezpečný odpad, objemný odpad a celou 
řadu dalších odpadů. Ve  sběrném dvoře 
musíme zaplatit obsluhu, náklady na elektřinu, 
vodu, údržbu. Za rok 2024 to bylo 644 944 Kč.

Ostatní
A tím to nekončí. Do nákladů musíme ještě 

připočítat předání nebezpečných odpadů, 
náklady na  tzv. ostatní odpady jinde neza-
řazené, černé skládky. Celkem to stálo 
398 524 Kč.

A jak to vypadá v celkových číslech, vidíte 
v tabulce číslo 1.

Tak nám zdražili odpady!
Již jsem několikrát slyšel: „Zdražili poplatek 

za  odpady, tak přestanu třídit!“ Vzhledem 
k tomu, že v poplatku za odpady platíme pouze 
směsný odpad (prostě tu klasickou popel-
nici nebo kontejner), provoz sběrného dvora 
a nebezpečné odpady, a naopak – veškerý 

tříděný odpad (papír, plast, kovy, sklo, bio-
logický odpad) je uhrazen z  příjmů, které 
dostáváme od společnosti Ekokom a z roz-
počtu města Vimperk, tak opravdu té úvaze 
nerozumím. 

Podobná úvaha, jako kdybych si řekl: „Zdražili 

pivo, tak ho nebudu pít, ale budu ho vylévat 
do kanálu!“ 

Tak znovu: 
„Platíte jenom směsný odpad, tříděný 

odpad neplatíte!“
„Čím méně budete třídit, tím více budete 

platit!“
Josef Kotál

odbor ŽP

Tabulka č. 1:  V roce 2023 náklady na odpady činily:

Položka Celkem v Kč

Celkem náklady na odpady 12 694 080

Celkem příjmy 8 937 720

Rozdíl 3 756 360

Počet poplatníků k 31. 1. sledovaného roku 7 541

Doplatek města na obyvatele 498

Tabulka č. 3:  Porovnání příjmů a nákladů

Položka Celkem v Kč

Sběr a svoz SKO 3 248 197

Skládkovné SKO 3 641 675

Svoz a předání tříděného odpadu 3 633 959

Bioodpady 1 126 781

Sběrný dvůr 644 944

Ostatní (nebezpečné o., ostatní o., černé skládky) 398 524

Celkem náklady na odpady 12 694 080

Počet poplatníků k 31. 12. sledovaného roku 7 541

Náklady na 1 poplatníka bez započtených příjmů 1 683

Tabulka č. 2:  V roce 2023 příjmy na odpady činily:

Položka Celkem v Kč

Příjmy z poplatku od občanů 5 852 269

Vrácený skládkovací poplatek 559 126

Příjmy za tříděný odpad 2 339 500

Odpadní elektrozařízení 186 825

Celkem příjmy 8 937 720
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Tabulka č. 4:  Výpočet poplatku

Položka – rok 2023 Poplatek vypočtený Poplatek bez třídění

Náklady na sběr a svoz SKO 3 248 197 3 248 197

Náklady na skládkovné SKO 3 641 675 3 641 675

Náklady na svoz a předání tříděného odpadu 3 633 959 0

Náklady na bioodpady 1 126 781 0

Náklady na sběrný dvůr 644 944 644 944

Ostatní náklady (nebezpečné, ostatní, černé skl.) 398 524 398 524

Celkem náklady na odpady 12 694 080 7 933 340

Příjmy za tříděný odpad 2 339 500

Příjmy za odpadní elektrozařízení 186 825

Vrácený skládkovací poplatek 559 126 559 126

Příjem od okolních obcí za využití sběrného dvora 113 338 113 338

Celkem příjmy 3 198 789 672 464

Rozdíl 9 495 291 7 260 876

Počet poplatníků k 31.1. sledovaného roku 7 541 7 541

Vypočtený poplatek na 1 obyvatele v Kč 1 259 963

Stanovený poplatek pro rok 2023 840 Kč/obyvatele Rozdíl: 419 Kč

Z čeho se náklady na odpad platí?
Stejně jako náklady i jejich úhrada se skládá 

z několika položek – příjmů:
Příjmy z místního poplatku za obecní sys-

tém odpadového hospodářství 
Částka, kterou má každý občan s trvalým 

bydlištěm na území města Vimperk povinnost 
uhradit do konce března daného roku v roce 
2023 ve výši 840 Kč, násobená počtem pla-
tících občanů.

Příjmy za tříděný odpad 
Město má uzavřenou smlouvu s kolektivním 

systémem EKO-KOM, a. s., který pro výrobce 
zajišťuje zpětný odběr plastových, papírových 
a kovových obalů včetně nápojových kartonů. 
Na základě předání dat o množství vytříděných 
obalů (papír, plast, sklo, kovy, nápojový karton) 
pak město obdrží od této společnosti finanční 
prostředky na podporu třídění.

Předání odpadních elektrozařízení 
Stejně jako u EKO-KOMu má město uza-

vřené smlouvy s kolektivními systémy ELEK-
TROWIN, a. s., ASEKOL, a. s. a ECOBAT, s. r. o. 
I zde na základě dat o předaném elelektro-
zařízení město obdrží od těchto společností 
finanční prostředky.

Vrácení skládkovacího poplatku
Do ceny skládkovného za 1 tunu se započí-

tává tzv. skládkovací poplatek, který je stano-
ven zákonem pro každý rok a bude se každým 
rokem navyšovat. Tento poplatek je odváděn 
v plné výši státu a následně město Vimperk 
jako vlastník skládky dostává část poplatku 
zpět. Skládkovací poplatek zaplacený občany 
města Vimperk vracíme zpět do  rozpočtu 
odpadů jako příjem. 

A jak to vypadá v číslech, vidíte v tabulce 
č. 2 a 4.

Kolik za  vás zaplatilo město Vimperk 
v roce 2023?

Samozřejmě že poplatek od občanů ve výši 
840 Kč a  příjmy od  společností z  kolektiv-
ního systému nestačí na úhradu kompletních 
nákladů. Rozdíl ve výši 498 Kč ale město nepo-
žaduje od Vimperáků, ale hradí gi z rozpočtu 
města. Je to poděkování, že poctivě třídíte.

A  jak vám počítáme poplatek, ukazuje 
tabulka č. 4.

419 Kč – to je právě ta částka, kterou jste 
nezaplatili v rámci našeho hesla: 

CO VYTŘÍDÍŠ, TO NEPLATÍŠ!
Pro rok 2024 byl stanoven poplatek 924,- Kč.
Tedy ještě nižší než vypočtený poplatek 

bez třídění.

 Josef Kotál
odbor ŽP

Vepřové hody – ano nebo ne? 

Když jsme v polovině loňského roku dostali 
od vedení města podnět na kalkulaci vepřo-
vých hodů ve  Vimperku, samozřejmě jsme 
v  úzkém kolektivu odboru školství, kultury 
a cestovního ruchu a městského kulturního 
střediska zvažovali, jakou formou akci uspo-
řádat. Na  základě diskuze a  zvážení míry 

podnikatelského rizika pro případné partnery 
z místní gastronomické scény jsme zvolili kon-
cept kompletního zajištění akce společností, 
která se pořádáním těchto akcí přímo zabývá. 

A  ukázalo se, že jsme udělali dobře. 
Od naprosto profesionální komunikace a pří-
pravy akce až po její vlastní průběh a následný 

úklid můžeme v  klidu říci, že první vepřové 
hody ve Vimperku byly úspěšné, což potvrdila 
nejen slova prodejců, ale především množství 
a spokojenost návštěvníků. 

Chtěla bych vyvrátit spekulace o  různých 
finančních částkách, které město Vimperk 
muselo pořádající společnosti za zorganizování 
akce uhradit. Město spolupořadatelství této 
akce nestálo nic jiného než klasické provozní 
náklady, stejně jako u jiných akcí podobného 
typu. Prostřednictvím MěKS Vimperk byl uhra-
zen veškerý doprovodný program a za městem 
šly náklady na odvoz odpadu, elektřinu a nájem 
některého nezbytného materiálového vybavení. 

Byli jsme rádi za kladné, ale i konstruktivní 
záporné ohlasy, které jsme pořádající spo-
lečnosti předali tak, aby další vimperské akce 
podobného typu mohly být ještě o  kousek 
lepší. 

Velké poděkování patří nejen kolegům 
z různých odborů městského úřadu, ale též  
těm z městského kulturního střediska, měst-
ských lesů, městských služeb, vedení ZŠ 
TGM, dobrovolným hasičům i  našim milým 
dobrovolníkům. 

Renata Lešková
odbor ŠK
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Veškerá usnesení, která rada města přijala, 
naleznete na webu města v sekci 

Město a úřad – Samospráva města.

Informace z radnice
Zprávy z rady

Od  minulého vydání Vimperských novin 
rada města

 vzala na vědomí zajištění provozu mateř-
ských škol v době letních prázdnin. „I v tomto 
roce se mateřské školy vystřídají ve  svém 
provozu. MŠ Klostermannova bude uzavřena 
od  1. 8. do 31. 8. 2024 a MŠ 1. máje od  1. 7. 
do 31. 7. 2024 a od 26. 8. do 30. 8. 2024. Stejně 
jako v minulých letech bude možné v případě 
potřeby přihlásit dítě v  době uzavření jeho 
školky do druhé mateřské školy,“ upřesňuje 
vedoucí odboru školství Martina Křížová. (Foto: 
Karel Harazim)

 vzala na vědomí vypsání termínu zápisu 
do obou mateřských škol, a to 2. a 3. 5. 2024.

 vybrala dodavatele na  2. etapu rekon-
strukce ulice 1. máje, a to společnost STRABAG, 
a. s.

 přidělila dotace spolku TJ ŠUMAVAN VIM-
PERK, z. s., na  pořádání turnajů ve  florbale 
a Ski klubu Šumava, z. s., na pořádání Českého 
poháru žactva v běhu na lyžích.

 podpořila běh Vltava Run – štafetový 
běžecký závod týmů v termínu 11.–12. 5. v úseku 
Zadov – Lipka – Kubova Huť.

 na základě doporučení odborné poroty 
rozhodla snížit počet účastníků architektonické 
soutěže o návrh revitalizace Steinbrenerovy 
tiskárny na sedm účastníků. 

 schválila podání žádosti o dotaci na pro-
jekt „Vimperk – asistent prevence kriminality 
2024“ v rámci Programu prevence kriminality 
vyhlášeného Ministerstvem vnitra.

 schválila podání žádosti o  poskytnutí 
dotace z Krajského investičního fondu zřizo-
vaného Jihočeským krajem na akci týkající se 
další části rekonstrukce ulice 1. máje.

 schválila plán prevence kriminality na roky 
2024–2026.

 schválila žádost o dotaci na část nákladů 
na ceny a odměnu pro soutěžící v architekto-
nické soutěži „Mateřská škola Vimperk“.

 přidělila na základě doporučení bytové 
komise čtyři městské byty.

 upravila ceny parkování na náměstí Svo-
body, kde bylo zavedeno stání od pátku od 17 
hodin do pondělí do 7:59 hodin a o státních 
svátcích po celý den zdarma. Zároveň došlo 
na náměstí Svobody k rozšíření okruhu osob, 
které mohou žádat o elektronickou parkovací 
kartu – nově se tato možnost týká i těch, kteří 
v této oblasti bydlí na základě nájemní nebo 

podnájemní smlouvy, a to bez podmínky trva-
lého bydliště ve Vimperku.  „Změna vyplynula 
ze schůzky s některými obyvateli náměstí, kteří 
vznesli své připomínky k ceníku parkovného, 
který jsme schvalovali v lednu. Výsledky této 
schůzky jsem prezentoval ostatním radním 
a dohodli jsme se na úpravě ceníku,“ vysvět-
luje místostarosta Zdeněk Kuncl.

Další zprávy z města
 V pondělí 29. ledna proběhlo první spo-

lečné setkání zástupkyně nového majitele 
vimperské nemocnice, společnosti Penta Hos-
pitals CZ, s. r. o. Generální ředitelka Barbora 
Vaculíková se setkala se starostkou Jaroslavou 
Martanovou, místostarostou Zdeňkem Kunc-
lem, radním Tomášem Samkem a tajemníkem 
městského úřadu Janem Tůmou. Na schůzce 
byly předneseny současné investice, které 
město realizuje z vybraného nájemného spo-
lečně s  vedením nemocnice, a  to dokon-
čení požárně bezpečnostního řešení budov 
do  konce tohoto roku. Jedná se například 
o  protipožární dveře na  jednotlivých oddě-
leních, elektronický požární zabezpečovací 
systém, instalace dvou nových evakuačních 
výtahů a únikové schodiště.

 Ještě chvíli si budou muset občané 
města počkat na  navrácení křížové cesty 
na své původní místo u nemocnice. Z důvodu 

dlouhodobé nemoci paní restaurátorky budou 
zrenovovaná dřevěná zastavení vrácena 
na původní místo se zpožděním.

 Další zasedání studentského zastupi-
telstva se konalo 7. února. Zastupitelé z řad 
žáků a studentů se tentokrát zaměřili na kul-
turu. „Diskutovalo se o  možnosti venkov-
ního promítání filmů i jejich konkrétním výběru 
a dále o interpretech, které by si chtěli studenti 
pozvat na červnový koncert, jehož organizaci 
si na sebe vzali,“ upřesňuje zastupitel pově-
řený koordinací studentského zastupitelstva 
Šimon Blaschko.

 Finanční úřad PT vyšle své zaměstnance 
do Vimperka na pomoc s vyplněním a podáním 
daňových přiznání. Ve středu 6. 3., 13. 3., 20. 3., 
27. 3. a čtvrtek 28. 3. 2024, vždy 8:00 – 17:00 
hod. budou připraveni v přízemí budovy Nad 
Stadionem 199 (TKB).

 Stále se nedaří nalákat do  Vimperka 
nové zubaře. Neutěšenou situaci popisuje 
starostka města Jaroslava Martanová: „Sna-
žíme se vytvořit podmínky, které budou pro 
zejména mladé zubaře, kteří ještě nemají svoji 
zajetou praxi, zajímavé. Novým zubařům město 
nabízí ordinaci i byt a ve spolupráci s Jihočes-
kým krajem i bonus 1 500 000 Kč. Bohužel se 
i přes tyto nabídky nedaří prázdné ordinace 
po bývalých zubařích obsadit.“

 V  sobotu 3. února patřil městský park 
vepřovému! První vepřové hody pod patro-
nátem města a v režii společnosti Food Event 
přilákaly stovky návštěvníků, z nichž většina 
odcházela spokojena. Pro děti byl připravený 
originální kolotoč na  ruční pohon i  neotřelá 
střelnice, pro dospělé kromě vepřových spe-
cialit i řemeslné pivo či fotokout.

Zpracovala
Adéla Jiříková
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Jak se tvoří Vimperské noviny
Vimperské noviny sice jako většina radničních 
zpravodajů v naší zemi přistávají ve schránkách 
všech bytů a domů našeho města a osad každý 
měsíc, přesto však velká část obyvatel neví, 
jak vlastně takové noviny vznikají, kde se berou 
příspěvky v nich uveřejněné a kdo za obsahem 
konkrétního čísla stojí. Rozhodli jsme se proto nechat 
vás nahlédnout pod pokličku jejich tvorby.

Přípravu novin má na  starosti redakční 
rada, která je složena z  6 členů – grafika 
Jana Vienera, členů Tomáše Jiřičky (ředitel 
MěKS), Martiny Křížové (odbor ŠK), Vojtěcha 
Kohouta, Šárky Míčkové (korektorka) a Adély 
Jiříkové (šéfredaktorka, korektorka). Setkání 
rady se pravidelně účastní i Renata Lešková 
z odboru školství, která je její zapisovatelkou 
a  zároveň stěžejní osobou při sběru článků 
od přispěvatelů. Redakční rada má oficiálně 
statut komise města, je tedy volena radou 
města a její členové jsou ohodnoceni jako čle-
nové komise. Členové se do rady dostali buď 
na návrh některé ze zvolených politických stran 
či hnutí, nebo z pozice své funkce, případně 
byli navrženi stávajícími členy redakční rady. 
Rada má na starosti hlídat dodržování zásad 
pro vydávání Vimperských novin (k dohledání 
na  webu města), dále rozhoduje, které pří-
spěvky se případně do novin nevejdou a budou 
zveřejněny pouze na webu, komunikuje s při-
spěvateli, shání fotografie, dbá na dodržování 
jazykové normy a v neposlední řadě sama tvoří 
některé příspěvky (rozhovory, křížovky, zprávy 
z města, tip na výlet aj.).

Existují města (většinou ta větší), která mají 
kromě redakční rady ještě samotnou redakci, 
ve které jsou většinou profesionální novináři, 
kteří mají tuto činnost jako zaměstnání. Ti 
samozřejmě disponují zcela odlišnými mož-
nostmi, než je tomu v případě redakční rady 
našeho typu, protože mají nejen vzdělání 
a zkušenosti, ale především čas obsah novin 
vytvářet.

V případě našich novin je situace taková, 
že naprostou většinu článků netvoří redakční 
rada, ale posílají je do novin místní instituce 
jako školy, knihovna, DDM apod., dále spolky, 
zástupci města či zaměstnanci úřadu. Články 
přijímáme veskrze všechny, dodržují-li zásady 
pro vydávání novin – tj. musí být slušné, nesmí 

nikoho osobně napadat, musejí se týkat Vim-
perka či Vimperáků atd. Za dobu, kdy jsem já 
osobně ve Vimperských novinách (od prosince 
2019), bych spočítala případy, kdy byl článek 
odmítnut, na prstech jedné, maximálně obou 
rukou. Mrzí mě, že možnosti publikovat své 
názory a  postoje ve  Vimperských novinách 
nevyužívají „opoziční“, ale i  mnozí koaliční 
zastupitelé města, přestože jsem je k  tomu 
opakovaně vybízela. Bylo by jistě zajímavé 
přečíst si v novinách i jejich náhled na inves-
tice a další události ve městě. Doufám, že se 
situace změní a místo kritiky, že noviny jsou 
„hlásná trouba radnice“, začnou i tito zastupi-
telé do novin přispívat. Bylo by to ku prospěchu 
nejen novin, ale i celkového dialogu ve městě.

Podobná situace je i  v  případě informací 
z úřadu a organizací města. Řada kompetent-
ních osob si cestu k novinám našla a pub-
likuje pravidelně, u  některých je to bohužel 
problém a přispívat nechtějí. Ani v tomto pří-
padě nemáme žádné páky, jak docílit toho, 
aby názor změnili a třeba i formou rozhovoru 
s někým z nás k Vimperákům promluvili. Sna-
žíme se tedy alespoň sbírat různé střípky, které 
se o  dění ve  městě dozvíme, a  zveřejňovat 
je v  rubrice Zprávy z  města. Uvědomujeme 
si, že se jedná o  velmi povrchní zprávy, ale 
netroufáme si psát podrobně o něčem, v čem 
nejsme kovaní.

Výzva, která před námi stojí každý měsíc, 
jsou jazykové korektury. Některé články při-
cházejí do novin v podobě, která je v podstatě 
ihned publikovatelná, do některých musíme 
výrazně zasáhnout. Snažíme se dělat pouze 
nezbytné úpravy a zachovat styl autora. V praxi 
to znamená, že dohlížíme nad tím, aby byly 
noviny gramaticky správně (ačkoliv i tam nám 
samozřejmě občas něco „uteče“). Setkáváme 
se s  kritikou, že zejména psaní názvů obcí 
apod. neodpovídá místním zvyklostem – 

Vimperáky např. tahá za uši výraz „do Vim-
perku“ – nicméně vzhledem k tomu, že podle 
pravidel českého pravopisu je i tato varianta 
přípustná, tento tvar neopravujeme.

Jednoznačně největší „boj“, který v souvis-
losti s novinami musíme všichni každý měsíc 
svádět, je boj s  časem. Nikdo z  nás nemá 
noviny jako součást své práce, všichni to 
děláme ve volném čase – zejména o víken-
dech a o večerech. A někdy je toho opravdu 
hodně – jen takový rozhovor dokáže vydat 
na jednu pracovní směnu. Situaci nám navíc 
komplikují někteří přispěvatelé, kteří nedo-
držují termín uzávěrky (ty jsou uvedeny vždy 
v předchozím čísle a na webu města). Musíme 
si také přiznat, že nikdo z  nás není novinář 
a neměl s touto prací žádné zkušenosti, takže 
se učíme za pochodu, což se bohužel někdy 
projeví. Já osobně proto doufám, že město 
dostojí svému závazku, který mu vyplývá z kon-
cepce rozvoje kultury, a zřídí pozici vedoucího 
komunikace. Ten by měl být jakýmsi tiskovým 
mluvčím města a  já doufám, že i budoucím 
šéfredaktorem, nebo alespoň redaktorem 
Vimperských novin.

V  závěru bych ráda pozvala všechny 
ke spolupráci na tvorbě novin – ať už zasla-
ným článkem, fotkou či námětem ke zlepšení 
našeho zpravodaje. Pozvání platí zejména 
pro spolky, sportovní kluby, organizace, 
zmíněné zastupitele, osadní výbory apod. 
Budeme rádi, když se z novin stane veřejná 
platforma nás všech.

Adéla Jiříková
šéfredaktorka

Křížová cesta
Milí spoluobčané, na podzim loňského roku 

byly z důvodu kompletní renovace sňaty dře-
věné části jednotlivých zastavení vimperské 
křížové cesty. Avizovaný jarní termín zpět-
ného navrácení se bohužel o nějaký čas pro-
táhne z důvodu nepředpokládané dlouhodobé 
nemoci paní restaurátorky. Velmi nás to mrzí 
vzhledem k blížícím se velikonočním svátkům, 
ale doufáme, že situaci pochopíte. Budeme 
se snažit veškerý mobiliář vrátit na místo co 
možná nejdříve. 

Renata Lešková 
odbor ŠK
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Únorová meluzína 
kýchla bacil do komína

Začátkem měsíce února proklouzl do naší 
školky bacil Smrkáček a Rýmáček. Dovolil si 
přivalit se jako divoká vlna a zahrál si s dětmi 
hru „bacilové domino“. 

Skřítek Vitamínek nám pomohl se z nemoci 
oklepat, a tak jsme se mohli těšit na očeká-
vané karnevalové veselí. Maškarní den se otiskl 
vzpomínkovým zážitkem do ostrova dětských 
fantazií. Melodie z  barev, hlasitého smíchu 
a vlnitého tance se v tento den objevila ve spo-
kojených dětských očích. Pohádkový průvod 
maškar se vinul po chodbách a třídách. Při této 
veselici přišly k chuti i masopustní koblížky, 
pohoštění s  láskou připravené od našich víl 
v bílých kuchařských šatech. 

Každé ráno, když dáváme pozdrav vycháze-
jícímu slunci, pociťujeme měnící se podmínky 
ročního období, které pomalu přechází do pro-
bouzejícího se jara. Kosí štěbetání nám připo-
mnělo potřebu očisty ptačích obydlí. „Boudo 
budko, přebývá v  tobě někdo?“ Této práce 
se ujali strážci a  ochránci přírody z  ČSOP. 
Z klobouku akcí pro naše předškoláky jsme 
si vytáhli již po druhé kartu „Na chvilku školá-
kem“ v Základní škole Smetanova. Dopolední 

program zahrnoval prohlídku malé a  velké 
tělocvičny, v nichž jsme byli provázeni pohy-
bovými aktivitami. Slovo „wau“ bylo definicí 
nádherně zpracovaného vystoupení gymnas-
tického kroužku v rámci základní školy.

Poslední den měsíce února zpříjemnila před-
školákům návštěva Základní školy T. G. Masa-
ryka v rámci projektu „Škola nanečisto“. 

Loňský rok jsme poprvé zorganizovali den 

otevřených dveří pro zájemce o  předškolní 
vzdělávání v naší mateřské škole. Mile nás pře-
kvapil a potěšil velký zájem o tuto akci a také 
velmi pozitivní ohlasy z řad rodičů. Proto jsme 
se rozhodli otevřít naše brány i letos. 

Na obou našich pracovištích (MŠ Kloster-
mannova 365 a odloučené pracoviště Mírová 
442) budou v  sobotu 13. dubna od  9,00 
do 11,30 hodin připraveny paní učitelky, které 
Vás provedou budovou školy a zodpoví Vaše 
dotazy, děti budou mít příležitost seznámit se 
s prostředím MŠ a pohrát si ve  třídách. Bližší 
informace najdete na našich webových strán-
kách https://www.msvimperk.cz/, ve Vimper-
ských novinách, na FB Město Vimperk.

Kateřina Vrábelová

Školy

Mateřská škola 
Klostermannova

Žáci primy si odvezli druhé místo 
ve Filipově poháru finanční 
gramotnosti 

Na konci listopadu 2023 jsme se dozvěděli, 
že se naše třída 1. G probojovala mezi 14 nej-
lepších týmů z ČR a postoupila z krajského 
kola do  celostátního finále v  soutěži Filipův 
pohár finanční gramotnosti v Praze, v budově 
ČNB. Do  Prahy odcestovalo pět žáků třídy 
1. G s cílem finále si užít a  třeba se pokusit 
i něco vyhrát. 

Náš tým Šumavských vlků si pořídil vlastní 
týmová trička, která navrhla naše „vlčice“ Viky, 
a začal se pilně pod vedením paní učitelky Syl-
vie Netrhové připravovat. Nejzábavnější pro nás 
bylo jednodenní „soustředění“ v pizzerii Marco, 
kde jsme se téměř celou sobotu v zadní míst-
nosti u krbu s pizzou a limonádami společně 
vzdělávali. Kdo vůbec tvořil náš vlčí tým? Honza 
Musálek, Patrik Vocelka, Adéla Tesařová, Vik-
torie Grace Farg a Nikola Netrhová. 

Soutěžní den začal tím, že jsme se v pon-
dělí 29. 1. 2024 sešli na autobusovém nádraží 
v 5:30 hodin, do Prahy jsme jeli cca 2 hodiny, 
následně jsme přestoupili do  metra, které 
nás dovezlo na  Náměstí Republiky, a  vydali 
jsme se kousek pěšky do budovy ČNB. Hned 
po registraci nás v ČNB čekala výborná sní-
daně v podobě švédských stolů. Občerstvení 
(včetně pití) jsme měli k dispozici po celý den, 

a to sladké i slané, měli jsme připravený i oběd 
a svačiny na cestu domů. 

V 9:50 hodin jsme se přesunuli do velkého 
sálu, kde v  10:00 hodin odstartovalo finále, 
které se skládalo z pěti her. Průběh soutěže 
navštívila Česká televize a TV Prima, celý den 
moderoval Jan Maxián. Všechny soutěže byly 
z oblasti finanční gramotnosti nebo kyberne-
tické bezpečnosti. 

Byli jsme také na prohlídce ČNB, viděli jsme 
i bankovní trezor, ve kterém je např. zlatá cihla 
nebo obrovská zlatá mince v hodnotě 100 mili-
onů Kč. Po prohlídce následovala závěrečná 
část programu a poté očekávané vyhlášení, 
které probíhalo od 14. místa. Čím více se vyhla-
šování blížilo ke stupni vítězů, tím více nervozita 
sílila! Nakonec vyhlásili i náš tým – Šumavští 
vlci jsou druzí! Vítězné týmy si odvezly krásné 
výhry, všechny týmy získaly společenskou hru 
s názvem „Král peněz“. 

Chtěla bych velmi poděkovat celému týmu 
Šumavských vlků za skvělou spolupráci a nád-
herně strávený den. Veliké poděkování patří 
i  paní učitelce Sylvii Netrhové za  to, že nás 
přihlásila, že se nám věnovala a  připravila 
nás na soutěž, ale také za to, že s námi do té 
Prahy jela, dávala na nás pozor, celý den nám 
usilovně fandila a pak s námi „vlčaty“ vyrazila 
do McDonaldu! 

Přeji příští 1. G, aby se jí dařilo jako nám 

a mohla vyrazit také na celostátní finále Fili-
pova poháru!

Nikola Netrhová (1. G)

Když století Vimperkem proletí
Představujeme další ze série přednášek 

v  rámci projektu „Gymnázium zítřka”! Již 
druhá akce pro veřejnost je tady – buďte 
u toho s námi!

Město Vimperk je město, kde žijeme a kde 
se máme dobře, ale bylo tomu tak vždy? 
Vydejte se s námi po stopách dávné i méně 
dávné minulosti města, které se díky své 
poloze kdysi hrdě nazývalo „český Davos“. 
Města, které pulzovalo čilým životem a patřilo 
mezi významná průmyslová centra regionu. 
Města, kterým také procházely dějiny. 

Kdo jiný by vás touto přednáškou měl 
provést, než odborník na  místní historii 
Mgr. Roman Hajník, učitel českého a němec-
kého jazyka na VSG Vimperk. 

V rámci druhého společného večera nazva-
ného „Když století Vimperkem proletí” se 
zaměříme na  historickou podobu města 
na dobových pohlednicích, příklady osobností, 
které jsou zapsány v paměti našeho města, 
promítneme některé doposud neuveřejněné 
záběry města a dojde i na různé dobové lis-
tovní záležitosti.

Neztrácejte čas a  připojte se k  nám dne  
14. března 2024 v  prostorách Gymnázia 
Vimperk, místnost č. 9 v budově A. 

Na akci je třeba se zaregistrovat na e-mailu: 
info@gvimperk.cz.

Sylvie Netrhová

Všeobecné a sportovní
gymnázium Vimperk
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Kadeřnická soutěž v Lanškrouně
Ve čtvrtek 8. února 2024 se v prostorách 

SOU v  Lanškrouně uskutečnila kadeřnická 
soutěž na  téma „Steampunková jízda“, 

které se zúčastnily i  naše žákyně z  oboru 
kadeřník-vizážista.

Přestože jsme se nedostaly na stupně vítězů, 
atmosféra se nám velice líbila. Nasbíraly jsme 
další zkušenosti, abychom se v  budoucnu 
mohly zúčastnit podobných akcí.

Aneta Švecová
učitelka OV

Nerudovka na mistrovství světa 
v biatlonu 2024

Dne 13. února 2024 přichystala naše škola 
pro své studenty z Vimperka a Prachatic vel-
kolepý zážitek. Po jedenácti letech bylo opět 
v Novém Městě na Moravě uspořádáno mis-
trovství světa v biatlonu, a tak účast na této 
velkolepé akci využila i Nerudovka. 

Byl vybrán vytrvalostní závod žen na 15 km 
na tribuně E1 Vysočina arény, takže vše důle-
žité bylo jak na dlani. V zaplněném autobuse 
si žáci zpříjemňovali cestu prozpěvováním 
českých hitových písní. Na místo jsme dora-
zili o chvilku dříve, abychom si mohli vyzkou-
šet střelbu na  terč, občerstvit se, vyfotit se 
a sehnat vlaječky. 

Atmosféra plného stadionu byla nabitá emo-
cemi a energií, kterou si plnými doušky všichni 
užívali. Účast na světovém šampionátu v biat-
lonu posílila naši sportovní vášeň, přinesla 
nezapomenutelné zážitky a hrdost na to, že 
jsme mohli být součástí tak prestižní události. 
Jsme vděční za tuto skvělou příležitost a těšíme 
se na další sportovní dobrodružství!

Václav Heinzl

Střední škola 
a Základní škola Vimperk
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Základní škola Smetanova

Základní škola
T. G. Masaryka

ZŠ TGM má vítězku okresního kola 
olympiády v českém jazyce

Letos se konal padesátý ročník olympiády 
v českém jazyce a pro naši školu bylo toto 
jubileum velmi šťastné.

Do  okresního kola vždy postupuje pouze 
jeden nejlepší řešitel ze  školního kola. Naši 

školu tak v  okresním kole reprezentovala 
Zuzana Moravcová. 30. ledna se potkala 
v Prachaticích se svými vrstevníky z dalších 
12 škol. Studenti řešili nejprve mluvnické úkoly 
a v druhé části psali sloh.

Po  součtu obou disciplín se stala vítěz- 
kou právě naše Zuzana Moravcová. Získala 

39 bodů z 50 možných. Jako odměnu obdr-
žela od DDM Prachatice diplom a poukázku 
do  knihkupectví. Zuzka postupuje do  kola 
krajského. To se uskuteční v Českých Budě-
jovicích 21. 3. 2024.

Zuzce gratulujeme, držíme palce v dalším 
kole. Alžběta Rückerová 

Vítězství v konverzační soutěži 
v anglickém jazyce

Ve školním kole konverzační soutěže v AJ 
se letos porota rozhodla nejvíce věřit ve výkon 
Františka Škvaina z  8. A  a  Terezy Koškové  
z 6. A. A dobře udělala. František v okresním 
kole vybojoval 1. místo a  Tereza se umístila 
na krásném 3. místě. Oba tak předvedli vyni-
kající výkon a prokázali, že si s novým koncep-
tem soutěže, který zahrnoval práci s obrázky, 
řešení problému s přiděleným partnerem nebo 
konverzaci na dané téma s rodilým mluvčím, 
dokážou bez problému poradit. Děkujeme 
za skvělou reprezentaci školy a Františkovi pře-
jeme hodně štěstí do krajského kola, které se 
uskuteční 22. 3. 2024 v Českých Budějovicích.

Michaela Donnelly 

Okresní kolo soutěže v německém 
jazyce

Dne 7. února se v prachatickém DDM konala 
olympiáda z němčiny. Máme radost z úspěchu 
našich žáků Jana Praizlera a Evy Solodukhiny 
(9. A). Eva se umístila na  čtvrtém a  Honza 
dokonce na třetím místě. Gratulujeme oběma 
a přejeme jim další úspěchy nejen v němec-
kém jazyce.

Anna Obdržálková

Zlatá volejbalová medaile
V úterý 30. 1. se na naší škole konalo okresní 

kolo ve volejbale. Do turnaje se přihlásilo 9 škol 
a celkem 14 týmů.

V  obrovské konkurenci vybojoval A  tým 
ve složení Vondrášek, Mantrov, Karvan, Bey-
vlová, Petreska, Hejtmanek a Uhlík 1. místo!

Tým B odehrál vyrovnané zápasy. Dívky 
získaly zkušenosti, které využijí v příštím roce.

Všem hráčům děkuji za vzornou reprezen-
taci školy a skvělé výkony.

Jana Ziembová

Na chvilku školákem
Od  ledna do března se každoročně koná 

projekt „Na  chvilku školákem“. V  rámci něj 

předškoláci se svými učitelkami a rodiči navštíví 
naši školu a seznamují se s budoucím pro-
středím. V  lednu a v únoru absolvovali pro-
gram ve třídách se svými budoucími učitel-
kami, seznámili se se školní družinou a také 
si vyzkoušeli tělocvičny. Poslední část je čeká 
v březnu a pak už bude na řadě zápis do první 
třídy. O něm informujeme na zvláštním listu, 
který je součástí vydání tohoto čísla.

Michal Kolafa

Okresní kolo matematické olympiády 
pro 5. ročník

Ve středu 24. ledna 2024 se konalo v Pra-
chaticích okresní kolo matematické olympi-
ády pro 5. a 9. ročník. Z naší školy přes školní 
kolo soutěže postoupilo do  okresního kola 
matematické olympiády sedm soutěžících 
v kategorii 5. ročníků. Bohužel do účasti žáků 
na okresním kole soutěže opět zasáhly virózy, 
proto v Prachaticích reprezentovalo naši školu 
pouze šestičlenné družstvo bez Aničky Jed-
ličkové z třídy IV. A.

Aneta Medková z V. A prodala své matema-
tické a logické dovednosti dokonale, v okres-
ním kole obsadila skvělé 3. místo se ziskem 10 
bodů a stala se úspěšnou řešitelkou matema-
tické olympiády. Lukáš Jansa a Michal Němčák 

(IV. B) se ziskem 7 bodů obsadili 6.–8. místo 
v  soutěži. Mikuláš Levík (IV. B) „vypočítal“  
6 bodů a získal 9. místo v soutěži. Nejmladší 
soutěžící s  velkou kuráží a  obdivuhodným 
úsudkem Gabriela Kabourková (III. A) vybo-
jovala 10. místo se ziskem 4 bodů a Petr Mir-
vald (IV. B) obsadil 11. místo se ziskem 3 bodů 
v soutěži.

Všem soutěžícím srdečně blahopřeji k dosa-
ženým výsledkům a děkuji jim za poctivou pří-
pravu a vzornou reprezentaci školy. 

Marie Kolafová

Florbalový turnaj ČEPS Cup
Obrovského úspěchu dosáhli žáci ZŠ Sme-

tanova Vimperk, když se jim podařilo zvítězit 
v  krajském finále florbalového turnaje pro 
žáky 1. stupně ZŠ. Družstvo ve složení Kate-
řina Smolíková, Dominik Vinš, Marián Sitár, 
Filip Kraml, Adam Jerling a Matyáš Pikl prošlo 
celým turnajem bez jediného zaváhání. Turnaj 
se konal v hale Lokomotivy v Českých Budě-
jovicích a  zúčastnilo se ho 12 družstev. ZŠ 
Smetanova ve všech svých utkáních ve sku-
pině zvítězila a se skóre 22:7 postoupila z prv-
ního místa do semifinále. Tam narazila na ZŠ 
Tábor a po vítězství 3:1 postoupila do finále 
s týmem ZŠ TGM Milevsko. Žáci ZŠ Smetanova 
si po naprosto bezchybném výkonu a výsledku 
4:0 zcela zaslouženě dokráčeli pro celkové  
1. místo, a vybojovali si tak postup do národ-
ního kola, které proběhne 26. března v Praze.

Všem žákům gratulujeme k tomuto velkému 
úspěchu a děkujeme za vzornou reprezentaci 
školy i města Vimperk.

Karel Nový
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Zápis se koná v prostorách budoucích 1. tříd a školní družiny. 
Veškeré informace obdržíte u hlavního vchodu školy. Nebojte se 
dát dítěti k zápisu oblíbenou hračku nebo můžou děti přijít v 
pohádkovém kostýmu. Těšíme se na vás!  

V PÁTEK       5. DUBNA 2024  OD 13.00 DO 17.00 HODIN 
V SOBOTU 16. DUBNA 2024  OD   9.00 DO 11.00 HODIN 

POZVÁNKA K ZÁPISU  
                         2024/2025 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA SMETANOVA VIMPERK 
 
 

Naše škola již téměř 50 let navazuje na tradici kvalitního českého školství. Využíváme veškeré možnosti a 
technologie, které mají v moderním vzdělávání své opodstatnění. Zároveň si uvědomujeme, že ke zdravému 
vývoji vzdělaného člověka patří nejenom znalosti získané při výuce, ale také pohyb a sport.  
 
Materiální zabezpečení 
Škola sídlí v moderních prostorách s množstvím odborných učeben. Všechny třídy a 
učebny mají interaktivní tabule nebo dataprojektory. Při průběžných modernizacích 
je pozornost věnována obnově výukových pomůcek a vybavení moderními 
technologiemi.  
 

Školní družina 
Žáci prvního a v případě potřeby i druhého stupně mají možnost navštěvovat školní 
družinu s provozní dobou 6.00 – 16.15. Všechna čtyři oddělení jsou zrekonstruována 
a vybavena novými pomůckami. V družině se v průběhu roku koná mnoho akcí - 
sportovní turnaje, tvořivé dílny, karnevaly a další. 
 

 
Tělovýchova a sport 
Škola disponuje dvěma prostornými moderně vybavenými tělocvičnami 
umožňujícími pořádaní sportovních turnajů a spolupráci s mnoha sportovními 
kluby. Škola pravidelně organizuje plavecké kurzy a součástí vzdělávání jsou i dva 
lyžařské výcviky. 
 
 

Nepovinné předměty 
Žáci mají možnost zvolit si jako nepovinný předmět sportovní a pohybové hry se 
zaměřením na gymnastiku, rytmický tanec, fotbal a florbal. Hudebně zaměření žáci 
se mohou své zálibě věnovat v hodinách sborového zpěvu. V rámci sborového zpěvu 
vystupují žáci školy pravidelně na kulturních akcích školy i města. 
 
 

Projekty a granty 
Škola spolu se zřizovatelem je dlouhodobě úspěšná v realizaci nejrůznějších projektů 
a při získávání grantů. V tomto školním roce to bude například kompletní obnova 
obou počítačových učeben nejnovějším hardwarem a softwarem. 
 
 

Spolupráce 
Přímo v jednom z pavilónů školy sídlí Dům dětí a mládeže, v jehož zájmových 
útvarech je zapojeno více než 200 žáků školy. Spolupráce probíhá i s dalšími subjekty, 
ať už je to Správa NP Šumava, městská knihovna nebo místní firmy.  
 
 
 

 
Žáci s potřebou podpůrných opatření 
Škola spolupracuje s řadou školských poradenských zařízení. Pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami je 
zajištěna potřebná podpora, ve škole působí asistenti pedagoga. 
 

www.zsvimperk.cz 
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Nové přírůstky do sbírky 
Muzejního spolku vimperského panství

Elektrospotřebiče, 30. léta 20. století
Dar Josef Uhříček. Děkujeme.

Unikátní soubor historických elektrospotřebičů zahrnuje 
mimo jiné pár domovních zvonků. Zcela neobvyklá je mosazná 
elektrická konvice sestávající ze dvou částí: spodní elektrická 
část a horní vkládací nádoba, zřejmě obdoba dnešní rychlo-
varné konvice. Zajímavý je také přístroj, který sloužil k nahří-
vání kadeřnických kulm.

Na výlet kolem  
Řezabineckých tůní
První jarní sluneční paprsky zvou každoročně 
na čerstvý vzduch nejen zahrádkáře a chataře, ale 
také cyklisty, motorkáře nebo výletníky. My se za nimi 
tentokrát vypravíme na pomezí mezi Strakonickem 
a Píseckem, do kraje spojeného s Klostermannem, 
Žižkou a Švejkem. A hezky kolmo, abychom si 
po zimě pěkně protáhli svaly na plánovaná letní 
dobrodružství.

Všechna místa, na která Vás dnes pozvu, 
jsem navštívila. Některá víckrát, jiná méně 
často, většinou na kole nebo pěšky. Nicméně 
pro tuto pozvánku na výlet jsem se je pokusila 
pomyslně propojit v trasu jednodenního výletu 
po přírodních, historických a třeba i filmových 
krásách regionu. 

Trasu dnešního cyklistického výletu (ale 
může být samozřejmě pojat i zkráceně jako 
turistický) můžete začít už ve  Strakonicích. 
Trasa cyklostezky vedoucí přes Čejetice vede 
krásně po  rovině, ostatně stejně jako trasa 
celého výletu. My ale začali v jedenáct kilome-
trů vzdálené Štěkni, kde jsme si po předchozí 
dohodě prohlédli místní zámek, kde strávil své 
dětství i poslední léta života šumavský spiso-
vatel Karel Klostermann. Navštívit zde můžete 
i zámecký park s téměř 300 let starými duby 
plazivými, pod kterými údajně sedával při 
svých pobytech na zámku i František Josef I. 
Poprvé, v roce 1847 ještě jako rakouský archi-
vévoda, následně i v roce 1905, kdy tu nalezl 
útočiště během své tehdejší návštěvy tohoto 
kraje. A  nezapomněl tehdy krátce navštívit 
ani Vimperk. 

Nenecháte-li se, především v  létě, zlá-
kat krásným koupáním v  Otavě u  Štěkeň-
ského jezu, můžete pokračovat dále ve směru 
na Kestřany. I tady bychom mohli zůstat celý 
den. Jen unikátní komplex dvou gotických 
tvrzí, Horní a Dolní, je na světě ojedinělý. A to 

tu kdysi byla i třetí, ta se ale bohužel nedo-
chovala. Horní tvrz je veřejnosti celoročně pří-
stupná, konají se zde programy pro veřejnost, 
truhlářské workshopy nebo letní archeologická 
setkání. My jsme si ovšem Kestřany a  jejich 
okolí oblíbili ještě z jiného důvodu. Řeka Otava 
zde zanechala množství míst a zátočin, kde 
se s trochou štěstí a dobrým vybavením dají 
najít její zlatonosné minulosti. Pravdou ale je, 
že pokud nějakou tu zlatinku naleznete, je to 
opravdu zasloužené. A nevíte-li jak na to, tak 
v Kestřanech Vám rádi pomohou. Kaž-
doročně se zde u Otavy koná setkání 
zlatokopů s množstvím aktivit pro širo-
kou veřejnost. 

Z  Kestřan je to už jen kousek 
do Putimi. Sochu svého Josefa Švejka 
zde místní umístili v roce 2014, symbo-
licky 100 let po vypuknutí první světové 
války. Je ztvárněna v  životní velikosti, 
a kdo mu prý pohladí levou nohu, tak 
toho prý přestanou bolet kolena. Jeho 
autor, Jaroslav Hašek, byl svým pobytem 
z dětství, kdy na Písecku trávil prázd-
niny, tak okouzlen, že ho i po více jak 
dvaceti letech dokázal věrně promít-
nout do svého románu Osudy dobrého 
vojáka Švejka. Švejkova anabáze jižními 
Čechami by mohla být dobrým nápa-
dem na letní dobrodružství, co říkáte? 

Na  nás ale čeká vrchol dnešního 

výletu, odpočinek v blízkosti národní přírodní 
rezervace Řežabinec a  ukázka kroužkování 
ptactva, kterou zde po předchozí dohodě pro-
vádí pracovníci Prácheňského muzea v Písku. 
Okolo celého rybníka a  přilehlých mokřadů 
vede tři kilometry dlouhá naučná stezka 
s informačními tabulemi a ve východní části 
je umístěna veřejně přístupná pozorovací věž, 
odkud je krásný výhled na celou ptačí oblast. 
Nepospícháte-li, stojí za to navštívit i muzeum 
v nedalekých Ražicích, které je z části věno-
váno právě zmíněné rezervaci, a hlavně jejímu 
ptactvu. Návštěvu zde opravdu doporuču-
jeme, ptačích druhů zde více než 160, od čírek 
a potápek přes rybáky, volavky, ledňáčky nebo 
orly mořské. A rezervace není jen o zoologic-
kých unikátech, své si najdou i milovníci motýlů, 
mokřadních rostlin nebo orchidejí. 

Cestou zpět jedeme kolem železniční trati 
zpět do Štěkně, ale nezapomeneme se ještě 
zastavit v Sudoměři, kde se v roce 1420 ode-
hrála 25. března bitva husitů, vedených Janem 
Žižkou z Trocnova, s katolíky. V letošním roce 
se můžete přijet podívat 23. března. Bude to 
určitě stát za to. 

Přeji Vám příjemné jarní dny 

Renata Lešková
Zdroj: Kudy z nudy, Prácheňské muzeum 

v Písku, Krajina jako cíl

Jiří Šebestián při kroužkování ptáků
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Kulturní pořady
SO 
2.

● INDIÁNSKÝ KARNEVAL 
15:00 – MěKS  
Srdečně zveme malé i velké na indiánský karneval 
plný hudby, barev, her a soutěží. 
Vstupné: 70 Kč 

● OLDIES DISCO 
19:00 – Vodník             

NE 
3.

● INDIÁNSKÝ KARNEVAL 
15:00 – MěKS  
Srdečně zveme malé i velké na indiánský karneval 
plný hudby, barev, her a soutěží. 
Vstupné: 70 Kč              

ST 
6.

● HRAVÉ DOPOLEDNE V KNIHOVNĚ 
9:00 – knihovna 
Dopoledne plné her, čtení, tvoření a další zábavy – 
na své si přijde každý! Vhodné pro všechny školou 
povinné děti.

● MOZAIKOU ÍRÁNU 
17:00 – knihovna 
Po Íránu, zemi plnou kontrastů, nádherných 
památek, divoké přírody a laskavých lidí nás 
provede cestovatelka Lenka Hrabalová

ČT  
7.

● FORUM 24: VYPRÁVĚJ MI O KOMUNISMU  
18:00 – Café Mráz 
Johana Hovorková a Pavel Šafr z deníku FORUM 
24 natočili podcast VYPRÁVĚJ MI O KOMUNISMU, 
který měl jasný výsledek: před rokem 1989 tu 
byla totalita.  Ve vimperské debatě budou hovořit 
o dědictví, které si neseme z doby totality. 
Vstup: zdarma

● VE VÍRU VELKOMĚSTA 
19:00 – MěKS  
Screamersáci opět v akci! Legendární travesti-
divadelní skupina přiváží nové představení, které 
bude netradiční, strhující a hlavně zábavnou 
sondou do života jednoho obyčejného velko-
města, kde i všední den může nabídnout mnoho 
nevšedních zážitků. 
Vstupné: 350 Kč

PO 
11.

● VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MĚSTA VIMPERK 
15:30 – MěKS

ÚT 
12.

● POVÍDKY Z JEDNÉ A DRUHÉ KAPSY 
10:00 – MěKS 
Nová hra divadla SemTamFór se snaží žákům 
představit poutavou formou nejen některé ze 
známých povídek Karla Čapka, ale seznámit je 
i s filozofií, kterou Čapek vyznával, tedy s pragma-
tismem a relativismem. 
Vstupné: 130 Kč

ST 
13.

● TANEČNÍ VEČER PRO DOSPĚLÉ PÁRY 
18:30 – MěKS

ČT 
14.

● KDYŽ STOLETÍ VIMPERKEM PROLETÍ 
16:30 – gymnázium  
Vydejte se s námi po stopách dávné i méně 
dávné minulosti města, které se díky své poloze 
kdysi hrdě nazývalo „český Davos“. Města, které 
pulzovalo čilým životem a patřilo mezi významná 
průmyslová centra regionu. Města, kterým 
procházely dějiny. 
Vstupné: dobrovolné

ČT 
14.

● VIMPERSKÝ KLUB HISTORIE 
18:00 – Galerie Winterberg 
Kaplířové ze Sulevic ve Vimperku, ikonografie 
výzdoby kostela sv. Bartoloměje.

PÁ 
15.

● ABSOLVENTSKÝ KONCERT 
17:30 – ZUŠ 
Absolventský koncert L. Vítovcové (příčná flétna) 
a J. Švarce (klavír)

● ZAJÍMAVOSTI O RŮŽÍCH 
19:00 – Kavárna Ve Skále 
Poutavá beseda s Ing. Pavlem Chloubou. 
Vstupné: 100 Kč

● PLES MĚSTA VIMPERK 
20:00 – Zlatá hvězda 
Hraje De Facto, ukázka standardních a latin-
skoamerických tanců, vystoupení Davida Šíra 
jako Felixe Holzmanna, bohatý raut, slosovatelné 
vstupenky, fotokoutek. 
Vstupné: 560 Kč

SO 
16.

● BLUES WILLIS 
19:00 – Vodník 
Koncert jihočeské formace, která hraje nejen kla-
sické bluesové party, ale i hudbu, která na blues 
navazovala v šedesátkách a sedmdesátkách.

PO 
18.

● KNÍŽKOHRÁTKY 
9:00 – knihovna 
Budeme si číst, hrát a něco hezkého společně 
vyrobíme.

ČT 
21.

● VIMPERSKÁ AKADEMIE SENIORŮ 
10:00 – MěKS

PÁ 
22.

● VIMPERSKÉ KVÍZOVÁNÍ  
19:00 – Kavárna Ve Skále 
Oblíbené vědomostní klání družstev o dvou až 
čtyřech hráčích. Vyzkoušejte si své znalosti, 
postřeh, důvtip i schopnost spolupráce.  
Vstupné: 50 Kč za každého hráče

● TOTÁLNÍ NASAZENÍ, THE FIALKY, NEŽFALEŠ 
20:15 – Zlatá hvězda  
Koncert punkových kapel. 
Vstupné: předprodej 300 Kč

SO 
23.

● VELIKONOČNÍ ŘEMESLNÝ TRH 
14:00 – park u ZŠ TGM 
Řemeslný trh s velikonoční tématikou, doprovodný 
program, tvořivé dílny, občerstvení.

● TANEČNÍ VEČER PRO DOSPĚLÉ PÁRY 
18:30 – MěKS

PO 
25.

● DEN UČITELŮ 
13:00 – MěKS

ČT 
28.

● PRAVĚK NA ŠUMAVĚ 
18:00 – The Door 
Beseda s Dagmar Dreslerovou – vědecký pracov-
ník Archeologického ústavu Akademie věd ČR.

● MRTVOLA V HOTELU WESTMINSTER 
19:00 – MěKS  
Divadlo bez hranic přiváží skvělou divadelní 
komedii od Ray Cooney. V hotelu Westminster je 
možné prakticky vše… Zn. Diskrétnost zaručena! 
Strhující komedie o tom, co vše dokáže způsobit 
jedna nečekaná mrtvola. 
Hrají: Jan Bartoška, Radek Fejt, Michaela N. Mareč-
ková, Ivan Remta, Rostislav Trtík, Václav Luks, Bára 
Fišerová, Milena Kleinerová, Jan Frank 
Vstupné: 220 Kč
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Barevné rozlišení akcí
■ MěKS
■ Knihovna
■ Café Mráz
■ Kavárna Ve Skále

■ The Door
■ Zlatá hvězda
■ Vodník
■ Galerie Winterbeg

SO 
30.

● PETRA BÖRNEROVÁ TRIO 
19:00 – Kavárna Ve Skále 
Acoustic folk & roots & blues „CROSSOVER 
BLUES“ Petra Börnerová – akordeon, zpěv; Tomáš 
Bobrovniczký – akustická a rezofonická kytara, 
zpěv; Tomáš Bobrovniczký junior – bicí. 
Vstupné: 150 Kč

NE 
31.

● POHÁDKA Z KROSNY 
15:30 – MěKS 
Vimperský kašpárek – studio DAMÚZA 
Lovec, který zvířátkům raději pomáhá, než aby je 
lovil, chce ulovit jednu pěkně vykutálenou prin-
ceznu. Podaří se mu splnit přetěžký úkol z hlavy 
princezny? Bude o hlavu kratší, nebo o princeznu 
bohatší? 
Vstupné: 50 Kč

Kino Šumava, sál MěKS Vimperk
PÁ 
1.

● 19:00 – DUNA: ČÁST DRUHÁ 
Sci-Fi/Akční/Dobrodružný/Drama, USA/Kanada, 
2024, 166 min, režie: Denis Villeneuve 
Oceňovaný režisér Denis Villeneuve přichází 
s další kapitolou slavného románu Duna Franka 
Herberta. 
Vstupné: 130 Kč

ÚT 
5.

● 20:00 – POLIBEK 
Drama, Dánsko, 2023, 116 min, režie: Bille August 
Příběh mladého muže, který se zaplete do sítě 
slibů, lží a morálních závazků. 
Vstupné: 120/100 Kč

PÁ 
8.

● 17:00 – ARISTOKRATKA VE VARU 
Komedie, Česko, 2024, 99 min, režie: Jiří Vejdělek 
Pokračování komedie o zámku Kostka. 
Vstupné: 140 Kč

● 20:00 – JEDEN ŽIVOT 
Drama/Životopisný/Historický, Velká Británie, 
2023, 108 min, režie: James Hawes  
Anthony Hopkins v životopisném filmu o britském 
humanitárním pracovníkovi Nicholasi Wintonovi. 
Vstupné: 100/70 Kč

NE 
10.

● 15:30 – KUNG FU PANDA 4 
Animovaný/Akční/Dobrodružný, USA/Čína, 2024, 
režie: Mike Mitchell 
Nejslavnější pandí bojovník všech dob se vrací 
a bude mít fůru práce. 
Vstupné: 150/120 Kč

ÚT 
12.

● 20:00 – A MÁME, CO JSME CHTĚLI 
Tragikomedie, Slovensko/Kanada, 2023, 100 min, 
režie: Michal Kunes Kováč 
Poslední den společného Československa se 
na silvestrovský večírek schází jedna velká 
federální rodina. 
Vstupné: 100/70 Kč

ÚT 
19.

● 20:00 – ČTYŘI MALÍ DOSPĚLÍ  
Drama/Komedie/Romantický, Finsko, 2023,  
122 min, režie: Selma Vilhunen 
Pár středního věku těsně před rozchodem se 
rozhodne otevřít svůj vztah a vstoupit do světa 
polyamorie. 
Vstupné: 120/100 Kč

PÁ 
22.

● 17:00 – WONKA 
Dobrodružný/Komedie/Rodinný/Fantasy, USA, 
2023, 116 min, režie: Paul King  
Film „wonka“ je založen na výjimečné postavě, 
která je ústřední postavou knihy Karlík a továrna 
na čokoládu. 
Vstupné: 130 kč

● 20:00 – SLADKÝ ŽIVOT 
Komedie, Česko, 2024, 101 min,  
režie: Tomáš Hoffman 
Mistr světa v hokeji, který miluje krásné ženy 
a rychlá auta, musí projít nečekanou životní 
zkouškou. 
Vstupné: 150 Kč

ÚT 
26.

● 20:00 – NA CESTĚ S MÁMOU  
Komedie/Drama, Estonsko/Island, 2022, 114 min, 
režie: Hilmar Oddsson 
Černobílá komedie z tohoto i onoho světa. 
Vstupné: 120 Kč

PÁ 
29.

● 17:00 a 20.00 – GUMP – JSME DVOJKA 
Rodinný/Dobrodružný, Česko, 2024,  
režie: F. A. Brabec 
Gumpova nová filmová cesta začne přesně tam, 
kde ta předchozí skončila. 
Vstupné: 150 Kč

Výstavy
● HISTORIE KÁVY 
17. 1. – 19. 3. MěKS

● Z MUZIKANTSKÝCH TOULEK A JINÉ   
4. 3. – 30. 3. knihovna 
Výstava fotografií Jana Tláskala

● VÝZNAMNÍ UČITELÉ BAVORSKÉHO LESA 
A ŠUMAVY 
20. 3. – 30. 4. MěKS 
Vernisáž výstavy – 20. 3. od 17:00

● HISTORICKÉ VEDUTY VIMPERKA 
8. 3. – 2. 4. Galerie Winterberg
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Sobota 6. 3. od 19:00, kino 
● DIVADLO JÁ TO JSEM – DRACULA
Divadelní zpracování stejnojmenného románu od Brama Stokera v kombinaci s knihou 

Luciferův efekt od psychologa Philipa G. Zimbarda. Je libo divadlo, koncert nebo kuchařskou 
show? Všechno dostanete v nové inscenaci Vítězslava ml., Jaroslava a Evy Marčíkových.

Hořko-sladko-kyselá kuchařská podívaná na oduševnělé loutky a bezduché lidi oko-
řeněná špetkou lidové hudby. Chuť toho všeho by měla být převážně osvěžující, ačkoli 
některá sousta diváka zamrazí. Ale v celku je to veselý HOROR.

Středa 20. 3. od 19:00, kino 
● ARNOŠT FRAUENBERG – UTRŽENEJ ZE ŘETĚZU
Originální obsah, který nemůžete vidět jinde než v této show. Arny vypráví jeden osobní 

příběh, protkaný glosami, úvahami a postřehy ze života nás všech. Dotýká se ale nejen 
osobních témat, ale i témat společenských, jako například: čemu věříme, jak žijeme po boku 
Velkého bratra, jak jsme tolerantní ke svému okolí a podobně.

Sobota 30. 3. od 20:00, sál Na Nové
● VISACÍ ZÁMEK
Velikonoční punková nadílka ve Volyni! Jen co namalujeme kraslice, obarvíme hlavy a vyra-

zíme za písničkou – ve velkém sále Na Nové zahraje legendární punková parta Visací zámek.

Volyňské 
kulturní 
okénko

→
Kulturní program naleznete 
na www.kultura-volyne.cz
nebo na facebooku
Kultura Volyně.

Velikonoční zvyky a tradice v DDM Vimperk
Ve čtvrtek 28. 3. 2024 zveme děti a rodiče na velikonoční tvoření do budovy DDM, Sme-
tanova 405.
● Velikonoční jidášky 
Účastníci si připomenou tradiční velikonoční pečení. Budou se podílet na přípravě veliko-
nočního jidáše a bochánku, upečou si jej a odnesou si ochutnávku domů. 
 ● Práce s přírodninami
Pletení pomlázek a výroba zápichů (sluníčka, srdíčka) z proutí.
Dílny budou otevřeny od 8:30 hodin do 12:30 hodin.

Velikonoce
v DDM
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Velikonoce
v DDM

Divadlo ve Vimperku
Je možné odehrát divadlo na jevišti bez přední 
opony? Vejde se soubor do našich „kumbálků“? Jaká 
cena za vstupenku je ještě únosná? To je jen krátký 
výběr nejpalčivějších otázek, které řešíme při každé 
komunikaci s produkcí jednotlivých pořadů.  

Ale vás diváky více zajímá až konečný výsle-
dek. Přesto se s vámi rádi podělíme o někdy 
úsměvné, někdy ne příliš veselé příběhy z kaž-
dodenních přestaveb našeho prostoru. Jistě 
jste už někdy navštívili divadelní sál. Zkuste si 
ten sál opět ve svých vzpomínkách vybavit, 
sednout si do té sedačky, uvědomit si scénu, 
její hloubku i  to, co není úplně nasvícené… 
Nechte na sebe dýchnout tu atmosféru toho 
konkrétního sálu. Že je to u nás jiné? Menší, 
stísněnější? Ano, je to tak. A to ještě neznáte 
prostor, který mají k dispozici soubory pro svou 
přípravu. Jsou to dvě velmi malé šatničky, ta 
větší má rozměr 2 x 3 m a ta druhá 2 x 2 m, 
přičemž značnou část šatny zabírá roura vzdu-
chotechniky pro sál. A  v  těchto prostorech 
se má připravit divadlo, které má i  více jak 
devět členů. Právě devět herců bude vystu-
povat v  březnovém představení MRTVOLA 
V HOTELU WESTMINSTER. Mnohdy je to, co 
se děje v našem zákulisí, větší drama a záro-
veň i groteska než to, co vidí divák. Například 

vystoupení travesti-divadelních skupin je zalo-
žené na velké spouště kostýmů, které se ani 
samotné nevejdou do našich „kumbálků“, ale 
um a improvizace vystupujících jsou neuvěři-
telné… Také jedna z vystupujících se nás opa-
kovaně ptala na svou šatnu, opakovaně jsme 
jí poslali tam, kde jsou ty naše – nevěřila, že 
se tam vejde a že je možné se tam převléci…

Ale zpět k našemu divadelnímu programu. 
Dne 7. března nás navštíví legendární tra-
vesti-divadelní skupina Screamers z  novým 
vystoupením VE VÍRU VELKOMĚSTA. Velkolepá 
show plná kostýmů, spousty humoru a vtip-
ných scének, ve kterých si účinkující dobírají 
sami sebe. Dalším divadelním představením je 
28. března MRTVOLA V HOTELU WESTMIN-
STER, kterou přiveze Divadlo Bez Hranic.

Jedná se o  bláznivou detektivní komedii 
o  tom, co všechno může způsobit taková 
nevěra a jedna „znebespadlá“ mrtvola v kom-
binaci s  „aktivním“, neschopným, ale jinak 
všehoschopným tajemníkem.

Hrají Jan Bartoška, Radek Fejt, Michaela N. 
Marečková, Ivan Remta, Rostislav Trtík, Vác-
lav Luks, Bára Fišerová, Milena Kleinerová 
a Jan Frank.

Na duben je přichystána SYLVIE v podání 
agentury Famílie Rozálie Víznerové. Netra-
diční romantická komedie o tom, že láska je 
jenom jedna. On a  ona. Tradiční manželský 
pár ve  středním věku. Děti odrostly, odešly 
„do světa“ a do partnerského vztahu se vkrádá 
stereotyp. Pak se objeví Sylvie. Je krásná, 
mladá, oddaná a  je s  ní zábava. Je to totiž 
fenka toho nejroztomilejšího plemene, jaké 
si umíte představit... Hrají Otakar Brousek ml., 
Miluška Bittnerová, Jaruška Košková a Václav 
Werner Kraus.

Květnové divadlo nám převeze Divadlo Verze 
s hrou VÁŠNIVOST, THRILLER ve které se před-
staví Linda Rybová, Jana Janěková ml., David 
Matásek a Jan Holík. Jedná se o komediální 
thriller, který zkoumá temné síly, jež lomcují 
čtveřicí přátel (a milenek/milenců), a ukazuje, 
co všechno jsme schopni udělat pro lásku. 
Skvěle napsaná hra sklidila po svém uvedení 
nadšené kritiky, které vyzdvihly např. „velké 
emoce a málo vět“, fakt, že „divák má perma-
nentně falešnou stopu“ i že jde o „inteligentní 
psychothriller“.

Vstupenky na  všechna představení si 
můžete zakoupit online na www.kulturavim-
perk.cz

Tomáš Jiříčka
MěKS
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Dagmar Dreslerová
vědecký pracovník Archeologického ústavu
Akademie věd ČR

Pravěk na Šumavě
ve čtvrtek 28. března 2024 v 18:00 hodin
v The Door Vimperk

Když století
Když století  

Vimperkem 
Vimperkem proletíproletí

Místo konání: Gymnázium Vimperk,
Pivovarská 69

místnost č. 9 v budově A

Na akci je třeba se zaregistrovat na emailu:
info@gvimperk.cz

VSG VIMPERK VÁS SRDEČNĚ ZVE NA PŘEDNÁŠKU

14. 3. 2024, 16:30 hod.
ČTVRTEK                       

Lektor: 
Mgr. Roman Hajník

Vydejte se s námi po stopách dávné 
i méně dávné minulosti našeho města.

Občerstvení zajištuje: 
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Šumava žijící a literární
Dostál loňský již devátý ročník vimperského 

literárního festivalu Šumava Litera svému 
jménu? 

Ano i ne.
Ve  Vimperku se opět i  za  rok 2022 pilně 

sbírala veškerá literární produkce týkající se 
Šumavy nebo přeshraničních vztahů. V listo-
padu 2023 se tak nominace vyšplhaly na krás-
ných 99 publikací, z  toho 66 českých a  33 
v němčině. Dá se tedy směle konstatovat, že 
v roce 2022 vyšla kniha o Šumavě či příhra-
ničí každý třetí den. Co dodat – Šumava táhne 
stále víc a dál!

Vítězové jednotlivých kategorií pak byli 
tradičně vyhlášeni na sobotním galavečeru, 
za  přítomnosti nejen pořadatelů, autorů 
a vydavatelů, ale i příznivců a fandů jak Šumavy, 
tak literatury.

Takže ano, třetí listopadový týden se ve Vim-
perku, městu s  pětisetletou knihtiskařskou 
tradicí, jednalo o Šumavu, a ano, jednalo se 
o litery.

I když na druhou stranu šlo i o fotografie, 
přednášky, výstavy, muziku a česko-němec-
kou spolupráci. Takže „litera“, ve  významu 
lpění na doslovném znění, byla porušena hned 
na několika frontách.

Z  literárního festivalu se pozvolna stává 
festival kulturní, který se z regionální úrovně 
rozšiřuje nejen směrem za  německé hra-
nice. Původní rámec zůstává zachován (tedy 
ve Vimperku, v polovině listopadu, s množ-
stvím přednášek a  v  hlavní festivalový den 
s  knižním trhem a  slavnostním vyhlášením 
vítězů), ale každoročně rostou počty soutě-
žících publikací, kategorií ocenění a  festival 

se rozšiřuje v  prostoru i  v  čase. Přednášky 
ve Vimperku probíhají již po celý týden a pod 
záštitou Šumavy Litery plus jsou průběž- 
ně pořádány nejen akce v  Knihovně města 
Plzně, ale i  tematické literární vycházky 
po Šumavě.

A postmoderně se zde přelívají a prolínají 
i  žánry, takže v  roce 2024 bude už pozvání 
na Šumavu Literu ne pozváním na 10. ročník 
festivalu literárního, ale kulturního.

Jestli vám loňský ročník unikl anebo vás 
jednoduše zajímá, co pořadatelé nadělí fes-
tivalu k 10. jubileu a čeho se můžete zúčast-
nit, přidejte se ke  sledujícím na  strán-
kách Šumava Litera > Domovem (sumava-litera.
cz) a i v letošním roce se vydejte zjistit další 
zajímavosti o krásách i záludnostech Šumavy, 
ať už ve Vimperku v polovině listopadu, nebo 
během roku na akcích Šumavy Litery plus.

Zuzana Rampichová

Jaro je za dveřmi
Neznám zahrádkáře a milovníka květin, který 

by se netěšil na onen okamžik, kdy se propojí 
se zemí, ze které vyklíčí další život. Jedním 

z nás, nadšenců, je Ing. Pavel Chlouba, kte-
rého Vám chci představit. 

O  své zahradnické dráze se rozhodoval 

někdy ve věku 12 či 13 let. Od tohoto období 
se věnoval poznávání tajemného světa rostlin 
a zahrad, a to nejdříve z pozice žáka střední 
zahradnické školy, později studenta zahrad-
nického oboru školy vysoké, zaměstnance 
několika zahradnických firem a  institucí až 
po dnešní dny, kdy spolu s manželkou Ivetou 
vedou malou rodinnou živnost zaměřenou 
na zahradničení a obory s ním spojené. Začínali 
jednoduše prostými zahradnickými službami 
a realizacemi zahrad. Později se k zahradničení 
přidaly další aktivity – fotografování rostlin, 
psaní článků i delších autorských textů, lek-
torská a přednášková činnost, občasná spo-
lupráce s televizemi v Čechách i na Slovensku 
i dlouhodobá spolupráce s Českým rozhlasem 
České Budějovice.

Všude je už trochu doma – na slunci i v dešti, 
v  montérkách, svetru i  v  saku, na  zahradě 
i ve studiu. 

Máte-li rádi zahradničení, přijďte se podívat 
na povídání o královně květin – růži, o které 
je přednáška. Srdečně Vás zvu do  Kavárny 
Ve Skále 13. března v 19.00. 

Jitka Kováříková 

Galerie Winterberg
https://www.facebook.com/winterberg.galerie/
Pivovarská 102/38

● Historické veduty Vimperka
Nejstarší zobrazení Vimperka od  16. do   

19. století.
8. března – 2. dubna 2024

● Vimperský klub historie
čtvrtek 14. března
Další povídání o  historii Vimperka, tento-

krát na téma:
Kaplířové ze Sulevic ve Vimperku a iko-

nografie výzdoby kostela sv. Bartoloměje

● Pravěk na Šumavě  
s Dagmar Dreslerovou

čtvrtek 28. března v The Door Vimperk
PhDr. Dagmar Dreslerová Ph.D. DSc. 
Narozena v  Praze, milovnice jižních Čech 

a  Šumavy. Vystudovaná archeoložka tráví 

většinu profesního života v Archeologickém 
ústavu v Praze. 

Ve své práci klade důraz na interdisciplinární 
výzkum spojující archeologii a přírodní vědy, 
zejména palynologii, paleobotaniku, pedologii, 
sedimentologii a metody izotopových analýz 
a propagaci nezbytnosti takové spolupráce. 
Hlavním objektem zájmu je pro ni historie kra-
jiny v posledních deseti tisíci letech, interakce 
mezi člověkem a přírodním prostředím, pravěké 
zemědělství a historie osídlení hor. V posled-
ních letech pracovala na  Šumavě a  ve  své 
přednášce seznámí zájemce s novými pravě-
kými nálezy v povodí Křemelné, s tajemnými 
kamennými útvary ve  vrcholových partiích 
Šumavy nebo s  ekonomickou hranicí pod-
horského šumavského osídlení. 

Od  roku 2004 se podílí na  chodu České 

radiouhlíkové laboratoře CRL. V  rámci la- 
boratoře se zabývá možnostmi využití radiou-
hlíkového datování v  archeologii a  paleo-
ekologii a  datováním archeologických 
kultur. Působí jako koordinátorka Archeo-
botanické databáze České republiky CZAD. 
V  předcházejících letech se věnovala také 
archeologii starší doby železné (halštatské 
sídliště Jenštejn – monografie a výzkum hal-
štatského hradiště Boudy) a archeologii říč-
ních niv (holocénní historie středního Labe). 
Od roku 1986 působí v ARÚ, postupně v oddě-
leních prostorové archeologie, archeologie 
krajiny a  archeobiologie (vedoucí) a  v  sou-
časnosti v  oddělení informačních zdrojů 
a archeologie krajiny (zástupce vedoucího). 
Vede kurz environmentální archeologie 
na Katedře archeologie FF Západočeské Uni-
verzity v Plzni.

https://www.arup.cas.cz/kontakty/
personalia/aktivni-zamestnanci/dreslerova/

Galerie otevřena po  předchozí domluvě 
na telefonním čísle 731 530 244.

Ladislav Čepička
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Bitva u Sudoměře
I v letošním roce se bude konat u rybníků Markovec a Škaredý nedaleko Strakonic velkolepá rekonstrukce slavné bitvy u Sudoměře. S vozy 

přitáhnou husité, pronásledovaní …………………. a katolickými pány. 
Zajímavostí je, že představitelem Jana Žižky je pan Petr Schleiss, který se každoročně ve Vimperku účastní jedné podzimní vzpomínkové 

události. Víte jaké? 
Pro prvního luštitele tajenky, který zašle nejen správnou odpověď, ale také zodpoví výše uvedenou otázku, máme pěknou cenu. Odpovědi 

zasílejte na vimperske.noviny@mesto.vimperk.cz.
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Snů, a nejen hudebních,  
mám stále mnoho!
Ačkoliv je pan Rudolf Musil známým hudebníkem, 
je velmi skromný, žádné hvězdné manýry u něj 
nenajdete. Když mi ukazoval fotky z akcí, kde je 
vyfocený se slavnými „celebritami“, sálala z něj 
nikoliv pýcha, ale čistá radost, že může hrát.

Jak vlastně začala vaše dráha profesio-
nálního hudebníka?

Vše začalo tady, ve Vimperku, mým naro-
zením (smích). Maminka čekala, že se narodí 
holčička, měla připravené růžové šatičky 
a nechala prodat i klavír, který jsme měli doma, 
protože si říkala, že kluk určitě na piano hrát 
nebude.

Bylo to v první třídě, chodil jsem do školy 
v parku, kde mou třídní byla paní učitelka Jis-
krová. Mou budoucí cestu předpovídaly i mé 
poznámky ve škole. Jako každé dítě jsem je 
dostával a  jedna z nejčastějších byla: „Nes-
leduje výuku, dívá se z okna, pozoruje ptáčky 
a při tom si píská.“ A to se v tomto duchu se 
mnou táhne dodnes.

A  jednoho dne, po  cestě ze školy domů, 
jsem šel okolo ZUŠ a pod okny jsem zasle-
chl hrát klavír. Líbil se mi ten zvuk, a jak jsem 
tam tak stál a poslouchal, přemohla mě zvě-
davost a zaklepal jsem na dveře. Vešel jsem 
a  jen tak poprosil, že bych chtěl hrát také 
na piáno. Do ZUŠ mě přijali, ale protože mé 
malé prsty nebyly dosti dlouhé, začínal jsem 
hrou na flétnu. Později jsem přešel a začal hrát 
na klarinet. V té době už si mě pod svá křídla 
převzal pan František Kovář, tehdejší ředitel 
ZUŠ, a zde začal můj hudební životní příběh… 
Na  druhý stupeň jsem chodil do  ZŠ T.G.M. 
do sportovní třídy a mou druhou třídní byla 
paní učitelka Lavičková. Toto sportovní mládí 
ve mně zanechalo neustálou touhu po pohybu. 

Na  internetu jsem našla, že hrajete 
na hoboj, klarinet, saxofon, kytaru, banjo, 
flétnu, také na vajíčko, a v současné době 
i zpíváte. Musíte být hudebně velmi nadaný!

A v době covidu jsem se ještě začal učit 
hrát i na trubku (smích)! Asi mám to štěstí, že 
hra na nástroje je pro mě tak nějak přirozená, 
možná to mám shůry dáno, ale i přesto jsem 
ve školních letech rád cvičil. Nikdy jsem nebyl 
příliš soutěživý, raději nechávám věci plynout. 
Některé děti od malička tráví s nástrojem vše-
chen svůj čas, dřou, pracují na sobě, a když 
mají to štěstí, stane se z nich „hvězda“. Ale 
o určité období přijdou. Já jsem měl to štěstí, že 
jsem nebyl o nic ochuzený, měl jsem hudbu, ale 
i sport, závodně jsem dělal biatlon, měl jsem 
své kamarády, jezdil jsem na tábory na Lipno, 
na vodu s vimperským oddílem pana Černého 
a Komrsky a užíval si dětský svět. 

A kam jste šel po základní škole?
Po základní škole, ve čtrnácti letech, jsem 

nastoupil do Vojenské hudební školy v Roud-
nici nad Labem (vojenská konzervatoř) stu-
dovat na klarinet. V  té době ale potřebovali 
obsadit hru na hoboj, takže jsem ze dne na den 
začal studovat hru na  hoboj. Byl to pro mě 

začátek nového příběhu. Tato střední vojen-
ská škola byla dosti specifická. Vojenský pří-
stup, přísnost, pravidla. Osm až devět hodin 
denně jsme hráli na  nástroje, ale nejen to! 
Pracovali jsme na zahradě, v kuchyni, uklízeli 
rajony, dělali jsme vše, co bylo potřeba. Taková 
malá vojnička pro děti 14+. Samozřejmě jsme 
také někdy utíkali na pivo a za holkama! Ale 
byla to opravdu škola života. Musím říct, že 
nás to v lecčems zlomilo, ale i posílilo. Ale já 
věřím tomu, že všechno to, co člověk zažije, 
se do  určité míry zaryje do  duše, do  srdce 
a tvaruje ho a směruje dál. Mě rozhodně ano. 
A pak všechny ty prožité zážitky jdou skrze 
hudbu a emoce ven, právě k posluchačům. 

Po studiích jste se hned začal živit jako 
hudebník?

Přesně tak. Po  škole jsem chtěl nastou-
pit do Prahy, ale bohužel zde nebylo místo. 
Z tohoto důvodu jsem byl přijat do Benešova 
k Hudbě pohraniční policie ČR, kde jsem strávil 
2 roky a hrál nejen koncerty, které byly hlavní 
činností orchestru, ale i s tanečním orchestrem, 
kde jsme hrávali plesy a zábavy. Zde jsem se 
potkal s vynikajícími hudebníky, s některými 
hraji dodnes. 

Asi po  dvou letech jsem udělal konkurz 
do vrcholového reprezentativního vojenského 
hudebního tělesa – orchestru Ústřední hudby 
Armády České republiky v Praze, a zde jsem 
dosud, již 32 let jako první hobojista. V  té 
době orchestr působil především jako kon-
certní těleso, které reprezentovalo ČR hlavně 
v zahraničí. Cestovali jsme po světě – Amerika, 
Norsko, Švédsko, Francie… V současné době se 
hudba podílí na zajištění protokolárních aktivit 
prezidenta republiky, Vojenské kanceláře pre-
zidenta republiky, Parlamentu ČR, Úřadu vlády 
a Ministerstva obrany ČR. 

Prozraďte nám, kde všude vystupujete?
Jéje, toho je! Popravdě jsem sám ani neče-

kal, že budu v padesáti letech pořád takhle 
na roztrhání! (smích)

Díky mému působení v Praze jsem mimo 
klasickou hudbu začal objevovat taje hudby 
dixielandové, swingové a jazzové. Postupem 
času jsem této muzice propadl a v  různých 
formacích a  seskupeních se tomuto žánru 
věnuji plně dodnes. 

Mé začátky byly spjaty s kapelou Steamboat 
Stompers (tradiční dixieland), dále s kapelou 
Hottentots Orchestra, Harlemmania, Metropo-
litan Jazz Band, Jazz Bluffers, které se věnovaly 
a stále věnují tradiční americké jazzové hudbě 
30. a 40. let. V současné době hraji například 
v Divadle Bez zábradlí (divadlo Karla Heřmánka) 
v  muzikálu Cabaret, kde jsme jako jazzový 
orchestr součástí představení společně s herci 

na jevišti. Ve Studiu Ypsilon hraji v improvizo-
vaném představení – Slavné narozeniny a my 
aneb večerní jazz je lásky čas. Zde můžete 
vidět pana Jiřího Korna, Jiřího Lábuse, Jaro-
slavu Kretschmerovou a další.

Moje hudební cesty se propojily i s divadlem 
Semafor, kde se mi poštěstilo stát na jevišti 
vedle pana Suchého a paní Molavcové. Sema-
forské písničky mám hrozně rád, hlavně jejich 
humor a poezii. Před 12 lety pod záštitou pana 
Suchého jsme s  hercem a  zpěvákem diva-
dla Semafor Petrem Macháčkem a  Dášou 
Zázvůrkovou a  muzikantskými kolegy Jaku-
bem Šafrem a  Honzou Greifonerem založili 
seskupení Koncert v barvách semaforu (ten 
jste mohli vidět a slyšet i ve Vimperku). Za doby 
covidu jsme nahráli CD pod stejným názvem, 
na cédéčku můžete slyšet ty nejlepší písničky 
z tvorby Suchého a Šlitra. S tímto projektem 
jezdíme po celé republice a mimo tyto kon-
certy se zaměřujeme i na mladší obecenstvo. 
Vystupujeme s pásmem výchovných koncertů 
o divadle a písničkách Semaforu. 

Další spolupráce je s Dášou Zázvůrkovou, 
na piano Vladimír Strnad, na kontrabas Fran-
tišek Raba, v rámci projektu písní Hany Hege-
rové pod názvem Čím dál tím víc, společně 
s vlastní tvorbou paní Zázvůrkové.

Často vystupuji v pražských jazzových klu-
bech jako je Reduta, Jazz Dock, Salmovská 
literární kavárna. Kluby mám rád pro menší 
prostor a bližší kontakt s posluchačem, osob-
nější kontakt a  svobodnější hru a  také pro 
improvizaci. 

Spousta kamarádů se mě ptá, jak to můžu 
pořád všechno zvládat? Je to tím, že mě to 
všechno prostě neskutečně baví. A tu ener-
gii, kterou na  těch koncertech vydám, zase 
získám od posluchačů zpátky. Nabíjí mě to, 
jsem rád, že mám možnost hrát se skvělými 
muzikanty, od kterých se mám pořád co učit. 
Prostě mám rád, když je život pestrý.

Pravidelně spolupracujete se slavnými 
osobnostmi, účinkujete ve velkých projek-
tech, chodí na Vás spoustu lidí. Jaké to je, 
být slavný?

Já ale nejsem vůbec slavný! (smích) Nejsem 
žádná hvězda, jsem rád, když dostanu možnost 
si s někým zahrát a stát vedle někoho na pódiu. 
Těší mě, když jsem osloven a dostanu zajíma-
vou nabídku. Baví mě lidi se zájmem o kulturu, 
protože hlavně kvůli nim to vlastně všechno 
děláme. 

A máte ještě někdy trému?
Malou trému mám tak nějak pořád. Je to 

samozřejmě hodně o přípravě. Každá nová věc 
s sebou trochu trémy nese, to k tomu prostě 
patří. Proto přípravu nepodceňuji a pak není 
důvod se příliš stresovat. 

Jak se Vám daří tohle všechno skloubit 
s rodinou?

Je to asi trochu jiné než v rodinách, kde se 
všichni každý den v šest večer sejdou. Náš 
rytmus je prostě jiný. Když jiní odpočívají – 
umělci pracují. Ale i přesto se snažíme maxi-
málně užívat každé společné chvíle. Děti byly 
od malička vedené k samostatnosti, jinak by 
to ani při našich povoláních nešlo. Moje žena 
Jarka je učitelka, ale také zpěvačka, takže často 
o  víkendech není doma, protože vystupuje 
s  kapelou Doubravanka z  nedalekých Jam. 
Dcera Anička studuje tanec na Konzervatoři 
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hl. města Prahy, vedle baletu tančí i folklór, ale 
i přesto chodí na brigády, peče, vaří, dokonce 
i  šije. Miluje ruční práce. Mladší syn Honzík 
právě udělal přijímačky na Konzervatoř Jaro-
slava Ježka – zpěv. Od  malička vystupuje 
v  divadlech, hraje na  několik nástrojů, nyní 
začal hrát i fotbal, který ho hodně baví a fyzicky 
utužuje. Poslední dva roky se věnuje i dabingu. 
V loňském roce byl nominován na Cenu Fran-
tiška Filipovského za hlavní roli Pinocchia/Carlo 
ve filmu Pinochio Guillerma del Tora. Aktuálně 
ho také můžete vidět v roli Fidlíka v představení 
Dobrodružství Fidlíka a Violenky v Hudebním 
divadle Karlín. Prostě se u nás naplnilo rčení, 
že jablko nepadá daleko od stromu. (smích)

Jak často se vracíte do Vimperka?
Jezdím sem tak často, jak to jen jde. Mám tu 

maminku, se kterou se snažím trávit volný čas, 
i když, což mě moc netěší, ho mám opravdu 
málo. Mamka byla ve Vimperku vychovatelkou 
a pracovala pro dům dětí a mládeže a spo-
lečně s taťkou vedli od roku 1960 téměř 30 let 
místní taneční. Trochu si ve Vimperku renovuji 
chatu, na kterou rád jezdím a užíváme si zde 
spolu s rodinou zasloužené volno. Mám to tu 
moc rád, ale stejně tak mám rád i Prahu! Díky 
práci jsem v Praze hrál snad ve všech koncert-
ních sálech, v divadlech, v klubech, dokonce 
v  podzemních chodbách. Je zde cítit silná 
a tajemná historie, i když v některých koutech 
dost krutá. Hrál jsem často i na Karlově mostě, 
právě s dixielandem Bridge Band, tzv. basking, 
tam poznáte ještě zemitější, drsnější, ale krásný 
život hudebníka, kde jste lidem a oni vám snad 
úplně nejblíž. Jsem rád ve městě, ale stejně 
tak jsem rád i v přírodě, na Šumavě obzvlášť. 

Jsou ještě nějaké sny, které byste si chtěl 
splnit? Něco, co jste ještě nezkusil?

Samozřejmě, těch je hodně. A stále bude! 
Například cestování.

Na  závěr bych chtěl poděkovat svým 

rodičům za  podporu ve  škole a  v  životě, 
mamince za neúnavnou energii, kterou stále 
oplývá, drží rodinu pohromadě a kterou věno-
vala tatínkovi, než nás minulý rok opustil. 
Děkuji své ženě Jarce, která je mimochodem 
z  Husince, jak se v  tak nabitém programu 
věnuje dětem, Honzíkovi a Aničce, a vytváří 
rodinné zázemí, které je základem pro to, aby 

člověk mohl dělat práci v takové míře, že ho 
baví i naplňuje zároveň. A abych nezapomněl, 
tak také děkuji svému bratrovi Radkovi, jeho 
rodině a kamarádům vodáčkům, se kterými 
podnikáme společné rodinné akce a jsme si 
stále nablízku. A vám děkuji za milé povídání.

Já Vám také děkuji za rozhovor.
Šárka Míčková

Jaro klepe na dveře a s ním 
i další ročník Majálesu

Do letošního Majálesu příliš času nezbývá, 
v  bývalém letním kině se opět potkáme 
za zhruba dva měsíce – v sobotu 18. května. 
Čeká nás bezpochyby jeden z nejnabitějších 
ročníků.

Jak jsme prozradili již dříve, dorazí k nám Ben 
Cristovao, Horkýže Slíže, Smack One a UDG. 
O odpolední program se postará také kapela 
Malone z Hradce Králové nebo naši oblíbenci 
z Národního divadla Čkyně, kteří opět zahrají 
dvě pohádky. 

Chystáme toho ale ještě mnohem víc!
Tradičně si dáváme záležet také na  tom, 

abychom kromě kulturních zážitků potěšili 
i chuťové buňky našich návštěvníků. Na barech 
bude k  dostání hromada lahodného moku, 
stejně tak k  nám zavítá hned několik food 
trucků a  stánků se spoustou lahůdek. Už 
nyní účast přislíbili třeba Kaiser Franz Bur-
ger, Bangkok on Wheels, Pepe’s Food nebo 
Vinařství Kubík.

V plném proudu je také předprodej. První 
vlna vstupenek je již vyprodaná, druhá 
za 650 Kč je aktuálně v prodeji. Papírové lístky 

jsou k dostání tradičně v Café Mráz, v Kavárně 
Ve Skále a v Informačním centru nebo online 

v síti Fox Ticket. Právě tam jsou k zakoupení 
také zvýhodněné rodinné vstupenky.

Jedním jsme si jistí – nemůžeme se května 
dočkat! 

Na viděnou na letňáku!

Šimon Blaschko
MISSION Vimperk, z.s.
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Blahopřejeme
občanům Vimperska,

kteří oslavili jubilea v měsíci 
únoru

Pavel Stanko
Irena Helmová
Josef Marc
Marie Selwitschková
Pavel Novotný
František Novotný
Karol Žiga
Milan Študenc
Stanislav Kubásek
Václav Pavlištík
Jana Ouředníková
Petr Sloup
Jiří Lazna
František Suchý
Marta Brožková
Jarmila Tetourová
Josef Rypl
Magdalena Rakonczaiová
Ludmila Kritschová
Květuše Štěpánková
Jan Schwarz
Věra Křížová
Věra Kajerová
Alexandr Kopolovič
Anežka Rychtářová

Město Vimperk přeje touto cestou 
oslavencům hodně zdraví, štěstí a spo-
kojenosti do dalších let.

 
Helena Váchová

referentka odboru vnitřních věcí – 
matrikářka

Dne 6. 2. 2024 oslavila v plné svěžesti a vita-
litě krásné 90. narozeniny paní Jarmila Tetou-
rová, členka Senior klubu Vimperk.                 

Výbor Senior klubu 

Pozvánka
Zveme Vás na výroční členskou schůzi MO 

Svazu tělesně postižených Vimperk.
V úterý dne 19. března 2024  ve 13,00 hodin  

v městském kulturním středisku.

Členské  průkazky s sebou!
V předsálí budou vybírány příspěvky na rok 

2024.
Členka výboru  M. Rálková

Dne 21. března si připomínáme 10 let od úmrtí našeho 
milovaného manžela, tatínka a dědečka, pana Ladislava 
Nuska. S láskou vzpomíná a za tichou vzpomínku děkuje 
celá rodina.

Možnost volby
V polovině února začala křesťanům postní 

doba, která nás má připravit na oslavu Veliko-
noc. Ty budeme slavit na konci března. Tento 
čas můžeme prožít různě, ale jako vždy to je 
úžasná příležitost, která nás zve k uspořádání 
našeho života a vztahů, které prožíváme. Při 
bohoslužbách k  tomu čteme krásné úryvky 
z Bible. Věříme, že Bible je Boží slovo ve slově 
lidském. To znamená, že si uvědomujeme, 
že text čteného byl zapsán v  jiné době, jiné 
kultuře, za  zcela jiných okolností, že to, co 
čteme, je překlad z jiného jazyka a přepiso-
váním vznikly i chyby, ale v tom všem k nám 
zaznívá Boží poselství, které je stále platné 
a aktuální. Mohu si z toho vzít něco pro sebe, 
co se týká mého života pouze tehdy, když 
se četba stane modlitbou, tedy rozhovorem 
s  Bohem. Opravdová modlitba není pouhé 
odříkávání slov, ale živý dialog, sdílení a naslou-
chání. To vyžaduje čas, pozornost, soustředě-
nost. K tomu je důležité ticho vnější i vnitřní. 
Umět vypnout televizi, počítač, odložit mobil 
a sundat z uší sluchátka, to pomáhá vytvo-
řit ticho vnější. Důležité je ale i  ticho vnitřní, 
které se vytváří daleko složitěji. Odložit své 
„já“, umět se zastavit a skutečně naslouchat, 
vyslechnout, neskákat do řeči. Umění „mod-
lit se“ bychom měli zvládnout všichni. I když 
se nemodlíme k Bohu. Vždyť dialog vedeme 
i  v  našich rodinách, s  přáteli, sousedy. Jak 
těžce to neumíme, můžeme pozorovat nejen 
v hospodě u piva, ale, bohužel, i u politických 

představitelů, jak často vidíme v  televizních 
debatách a přenosech z parlamentu. Chci se 
ale vrátit k modlitbě, jako k rozhovoru s Bohem. 
Na začátku postní doby se čte úžasný text z 5. 
knihy Mojžíšovy /Dt 30,15n/. „Hleď, předložil 
jsem ti dnes život a dobro i smrt a zlo; když ti 
dnes přikazuji, abys miloval Hospodina, svého 
Boha, chodil po jeho cestách a dbal na jeho 
přikázání, nařízení a  ustanovení, pak budeš 
žít. Hospodin, tvůj Bůh, ti bude žehnat v zemi, 
kterou přicházíš obsadit. Jestliže se však tvé 
srdce odvrátí a nebudeš poslouchat, ale dáš se 
svést a budeš se klanět jiným bohům a sloužit 
jim, oznamuji vám, že úplně zaniknete.“ Volba 
se zdá být jasná, všichni přece chceme život 
a  dobro, tehdy i  dnes. Ale jak je to často 
lákavé a  přitažlivé sloužit jiným bohům, ať 
mají jakoukoli podobu a název. Tehdy to byli 
skutečně falešní bohové, dnes je nazýváme 
jinak, ale výsledek je stejný. Postní doba nám 
má pomoci osvobodit se od falešných bohů 
a obrátit se k Bohu pravému, o kterém sv. Jan 
říká, že „Bůh je láska, a kdo zůstává v lásce, 
v Bohu zůstává a Bůh v něm.“/1Jan 4,16/. Oprav-
dová láska je vždy spojena s pravdou, svobo-
dou, milosrdenstvím, službou, obětí. A to se 
učíme celý život. Přeji nám všem, aby letošní 
postní doba nás posunula zase o kousek dál 
a  mohli jsme oslavit Velikonoce, svátky jara 
a  vítězství života nad smrtí, s  opravdovou 
radostí a nadějí. 

P. Jaromír Stehlík

Počasí nepřeje lyžařům, zato pěší turisté mohou být spokojeni – už jste byli na Táflově Huti?
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Služby 
ve Vimperku
MĚSTSKÁ KNIHOVNA
1. máje 194
Tel. 388 411 457; 380 070 060
www.knihovna.vimperk.cz
Půjčování e-knih: https://tritius.vimperk.cz/
Katalog
Výpůjční doba pro dospělé
Po 9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út 9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
St 9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Čt 9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá zavřeno
Výpůjční doba pro děti a mládež:
Po 19:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út 12:30–17:00 hod.
St 12:30–17:00 hod.
Čt 19:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá 1zavřeno

GALERIE VIMPERK
Městská knihovna Vimperk
Po-So 10:00–16:00 hod.

STÁTNÍ ZÁMEK VIMPERK
Zámek 20
Tel. 778 427 134
E-mail: vimperk@npu.cz
www.zamek-vimperk.cz

Od  ledna do  března má zámek otevřeno 
v pátek, sobotu a neděli. 

Prohlídka Zimní zámek vychází vždy jeden-
krát denně v 10:00. 

Muzeum Vimperska je otevřeno od 11:00 
do 16:00. (V 16:00 je možné naposledy vstoupit 
do muzea a strávit tam čas do 17:00.)

SBĚRNÝ DVŮR
Sklářská ulice 388/21

Tel. 388 402 229
www.vimperk.cz
Provozní doba zimní: od 1. 10. do 31. 3.
Po 18:00–12:00, 14:00–17:00 hod.
Út 14:00–17:00 hod.
St 18:00–12:00, 14:00–17:00 hod.
Čt zavřeno
Pá 14:00–17:00 hod.
So 18:00–12:00 hod.
Ve  dnech státních svátků je sběrný dvůr 
uzavřen.

PSÍ ÚTULEK VE VIMPERKU
Tel. 388 402 229, mobil 602 527 070.
E-mail: marie.hejlkova@mesto.vimperk.cz
www.facebook.com/PsiutulekVimperk
Odchyt psů provádí Městská policie Vimperk
Tel. 388 414 365

BOHOSLUŽBY
Evangelická církev metodistická, 
misijní sbor Vimperk
Nádražní 274
Tel. 728 958 056; www.ecmvimperk.cz
Ne 9:30 hod.

Římskokatolická církev, 
kostel Navštívení Panny Marie
náměstí Svobody 46
E-mail: faravimperk@seznam.cz
www.farnostvimperk.cz
Út a Pá 18:00 hod., Ne 8:15 hod.

Křesťanský sbor Šumava – Vimperk
Nad Stadionem 199
Tel. 606 793 236
E-mail: vejuka@centrum.cz
www.krestanskysbor-vimperk.estranky.cz
Ne 10:00 hod.

Informační 
centrum 
Vimperk
nám. Svobody 42, 385 17 Vimperk

OTEVÍRACÍ DOBA
PONDĚLÍ–PÁTEK 8:00–16:00

SLUŽBY
→ prodej map, turistických známek, pohlednic, 
turistických vizitek, magnetů, brožur a suve-
nýrů s motivy Vimperka
prodej propagačních předmětů s novým logem 
města (kšiltovky, tašky, trička)
internet pro veřejnost
→ kopírování, skenování, kroužková vazba, 
laminování
→ informace o  historických a  kulturních 
památkách Vimperska a Šumavy
→ informace o  přírodních a  technických 
památkách Vimperska a Šumavy
→ informace o kulturních a společenských 
akcích ve Vimperku

→ informace o turistických trasách a cyklo-
trasách Vimperka a okolí
→ Facebook a  Mobilní Rozhlas „Město 
Vimperk“
→ kontakty na ubytování a stravování

STEINBRENEROVA TISKÁRNA
Logická hra na  principu her únikových. Hra 
se nachází v  původním sklepení staré rad-
nice a nabízí pohled na dějiny vimperského 
knihtisku, na dobu, kdy výrobky z vimperské 
tiskárny byly známy po celém světě. Hra trvá 
maximálně 60 minut a je vhodná pro skupiny 
2–5 hráčů ve věku od 11 let výše. Rezervace 
v IC. Možnost zakoupení dárkového poukazu.
Provoz mimo sezónu: po–pá, podle provozu 
IC, domluva termínu předem nutná.

STEZKA LESNÍCH SKŘÍTKŮ
Stezka lesních skřítků je oživením vycházko-
vého okruhu kolem Vimperka, zaměřená pře-
vážně na ty nejmenší návštěvníky. V informač-
ním centru si vyzvednete kartičky, na které si 
děti tisknou razítka rozmístěná po trase. V roz-
sahu necelých dvou kilometrů jsou instalovány 
informační schránky s razítky u  jednotlivých 
skřítků. Po nasbírání sedmi razítek a předložení 

kartičky v IC získají děti malou odměnu. V zimě 
se stezka neudržuje.

MĚSTSKÁ ZVONICE
Městská zvonice z  15. století ukrývá jeden 
z nejstarších zvonů v Čechách a  zachovalý 
hodinový stroj, na děti čeká zvonkohra a skří-
tek Zvoníček. Skupiny s  průvodcem max. 
10 osob. Rezervace přímo v informačním cen-
tru nebo na uvedených kontaktech.
Provoz mimo sezónu: po–pá, podle provozu 
IC, domluva termínu předem nutná

KONTAKT
Tel. 388 402 230
Mobil 724 176 545
infocentrum@mesto.vimperk.cz
www.vimperk.cz/ic/
https://www.facebook.com/
informacnicentrumvimperk

Zimní
stadion

Rozpis ledové plochy je zveřej-
něn na  internetových stránkách 
(www.sport-vimperk.cz/zimnistadion) 
a ve vstupní hale zimního stadionu.

Nedopitá

V kapse nedopitá láhev vodky
v očích slzy
oharek cigarety podivně syčí
jako šumavský motoráček
co však známého „rebela“
do Stožce neveze.
Kytara tam nezní
jedna židle prázdná
zbyla nám Daniela, patrona i gladiola
na duši smutek
zapal svíci na kříži
dej si pivo „U Pstruha“
a vzpomínej na Kryla.

Věnováno mému příteli
Karlu Krylovi k 30. výročí jeho úmrtí.

Josef „Fiti“ Jiroušek
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Florbalisté zvou na turnaj 
do Kašperských Hor

V sobotu 9. března se vimperští florbalisté 
potřetí v této sezóně představí ve sportovní 
hale v Kašperských Horách. V předposledním 
turnaji základní části se v rámci 29. kola utkají 
se soupeři z opačných konců tabulky. V prvním 
střetnutí se pokusí v domácím prostředí pot-
rápit vedoucí tým celé soutěže Tábor (začátek 

10:00) a poté vyzvou B tým Jindřichova Hradce 
(předpokládaný začátek 14:30), který je sice 
aktuálně na 11. místě, ale jak už to u většiny 
B týmů v závěru sezóny bývá zvykem, tak se 
zcela jistě budou moci spolehnout na pomoc 
hráčů z divizního A týmu. Trojici účastníků tur-
naje doplní FBC Strakonice B.

V dosavadních 16 utkáních nasbírali Vim-
perští 23 bodů za  7 vítězství a  2 porážky 
po  nájezdech a  v  nekompletní dvanácti-
členné tabulce drží 7. pozici, přičemž do konce 
základní části zbývá odehrát ještě 6 zápasů. 
Na konci základní části se nejlepší dva týmy 
jihočeské části regionální soutěže utkají 
s dvěma nejlepšími celky ze skupiny z kraje 
Vysočina o postup do divize. Výsledky zápasů 
a aktuální podobu tabulky lze nalézt na www.
fbcvimperk.cz.

Zveme všechny fanoušky do Kašperských 
Hor. Michal Gabauer

Dne 24. ledna se za náročných povětrnostních podmínek uskutečnil 
na Zadově večerní paralelní slalom ve snowboardingu, kterého se 
zúčastnilo 29 závodníků.

Pořadí Jméno (ročník) Klub

Mladší žákyně do 12 let

1. Kolmanová Emma (2012) SK Snowriders

2. Hartlová Klára (2012) Sušice

3. Pelčarská Vanesa (2013) Kašperské Hory

4. Vacíková Nella (2015) SK Snowriders

Mladší žáci do 12 let

1. Malík Karel (2014) SK Snowriders

2. Frajkor Hubert (2016) SK Snowriders

3. Malík Václav (2015) SK Snowriders

4. Baloun Štěpán (2014) SK Snowriders

5. Kuneš Daniel (2013) SK Snowriders

6. Hartl Jakub (2017) Sušice

Pořadí Jméno (ročník) Klub

Starší žákyně 13–15 let

1. Kočanová Zuzana (2010) SK Snowriders

2. Vacíková Natálie (2011) SK Snowriders

3. Kunešová Viktorie (2010) SK Snowriders

4. Samková Julie (2011) SK Snowriders

5. Kotrlíková Lucie (2011) SK Snowriders

6. Karvanová Alžběta (2011) SK Snowriders

Starší žáci 13–15 let

1. Kohout Vojtěch (2010) SK Snowriders

2. Vácha David (2010) SK Snowriders

3. Bačík Ondřej (2010) SK Snowriders

4. Vácha Adam (2010) SK Snowriders

5. Founě Jan (2011) SK Snowriders

Junioři 16–18 let

1. Samek Mikuláš (2008) SK Snowriders

2. Krejčí Jakub (2006) SK Snowriders

Ženy nad 18 let

1. Hrůšová Petra (1974) SK Snowriders

2. Hartlová Lucie (1982) Sušice

Muži nad 18 let

1. Brůžek Viktor (1980) Aloha

2. Jandejsek Ondřej (1997) SKIVEGAS

3. Heider Martin (1978) SK Snowriders

4. Roth Pavel (1994) SKIVEGAS
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Řádková inzerce

 Vykoupím shozy, trofeje, lovecké nože a  vzduchovky. Kontakt: 
724 900 622.

 Koupím starší známky, mince, bankovky, odznaky, pohledy, obrazy, 
hodiny, hodinky, porcelán, sklo, knihy, myslivecké a vojenské předmě- 
ty – šavli, helmu, uniformu a podobně. Můžete nabídnout i jiné staré 
předměty, celou sbírku nebo pozůstalost. Tel: 722 777 672.

 Koupím jakoukoliv JAWA, SIMSON, MZ, ČZ či PAV. Děkuji za nabídku. 
Tel. 723 971 027.

 Prodám obývák a ložnici z pozůstalosti (60. léta). Vimperk. Tel.: 
776 85 19 10.

Uzávěrka 
dalšího
čísla VN

bude
22. 3.

Fa. Dřevomont
Šumava spol. s.r.o. 

Boubínská 223,Vimperk, 

přijme 
do pracovního poměru 
montážního pracovníka
s řidičským oprávněním 

skupiny B. 
informace 

tel: 602 483 584.

Čištění
koberců 

a čalounění
Marie Marková
Tel.: 388 421 218

Mob.: 721 819 456

Cenově dostupné 
čištění

HOTEL – RESTAURACE 
ZÁMEK ZDÍKOV 

přijme na HPP  
do provozu restaurace 

tým na protisměnu: 
kuchaře, servírku/číšníka  

a pomocnou sílu do kuchyně. 
Platové podmínky: 

kuchař 36-40.000 Kč,
servírka/číšník 28.000 Kč,
pomocná síla 25.000 Kč.
Nástup možný ihned.

Kontakt: tel: 720 407 738
zamekzdikov@seznam.cz

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, Green Shell-typu 
Araukana a Dark Shell-typu Maranska, 

cena od 259 Kč/ks 
Prodej: 8. 3. a 27. 6. 2024

Vimperk – u Penny – 14.25 hod. 
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky, 

doprava 189 Kč za celý nákup, doporučujeme objednávat!
Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod.,
tel. 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz 

 

Finanční úřad pro Jihočeský kraj
Územní pracoviště v Prachaticích

pořádá během března v souvislosti s podáváním daňových
přiznání k dani z příjmů fyzických osob za rok 2023
výjezdy svých zaměstnanců na pomoc s vyplněním

a podáním daňových přiznání do obce Vimperk.

KDY A KDE:
středa 6. 3. 2024 8:00 – 17:00
středa 13. 3. 2024 8:00 – 17:00
středa 20. 3. 2024 8:00 – 17:00
středa 27. 3. 2024 8:00 – 17:00
čtvrtek 28. 3. 2024 8:00 – 17:00

v přízemí budovy Nad Stadiónem 199, 385 01 Vimperk
(jde o budovu, v níž působí např. živnostenský úřad,

stavební úřad nebo kontaktní pracoviště úřadu práce).

Připomínáme, že v souvislosti s podáváním daňových přiznání k dani z příjmů za rok 2023
je od pondělí 4. března do úterý 2. dubna 2024 k dispozici také provoz informační linky.

387 722 387
pondělí – čtvrtek: 8:00 – 17:00 | pátek: 8:00 – 14:00
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35Zprávy z Rohde

V rámci svého trvalého závazku k udržitelnosti  
a inovacím, Rohde & Schwarz Vimperk oznámila  
koncem roku 2023 další krok vpřed ve využívání  
obnovitelných zdrojů energie. Do konce února 
2024 bude dokončena instalace pokročilého  
solárního systému na střechu budovy remní 
školky, což představuje další milník ve snaze rmy 
snižovat svoji uhlíkovou stopu a podporovat  
udržitelný rozvoj. 
 
Tento nový solární systém, jehož výstavba je  
v současné době ve nální fázi, se pyšní celkovým 
výkonem 31,9 kWp a je doplněn o baterii  
s kapacitou 15 kWh. Tato instalace nejenže posílí 
environmentální prol společnosti, ale také nabídne 
významné ekonomické výhody díky úsporám  
nákladů na elektrickou energii. 
 
Cílem projektu je plně zásobovat elektrickou  
energií všechna zařízení používaná v rámci 
školky, od osvětlení a vytápění až po elektro-
nické hračky, vzdělávací pomůcky i ostatní  
zařízení zajišťující pohodlný chod školky. Tím se 
nejen sníží závislost školky na tradičních zdrojích 
energie, ale také se poskytne praktický příklad dětem 
a jejich rodinám o významu a výhodách obnovitelné 
energie. 
 
Společnost tak tímto projektem zdůrazňuje svou  
důležitou roli v oblasti technologických inovací  
a environmentální odpovědnosti. Solární systém  
pro školku je jen jedním z mnoha kroků, které rma 
podniká ve svém dlouhodobém plánu na podporu 
udržitelného rozvoje a minimalizaci dopadu své  
činnosti na životní prostředí. 
 
Tento projekt je nejen důkazem závazku společ-
nosti k ochraně životního prostředí. 
 
S touto novou solární elektrárnou vysílá  
Rohde & Schwarz signál o důležitosti využívání  
obnovitelných zdrojů energie pro budoucí  
generace. 

 
ROHDE & SCHWARZ  
DALŠÍ KROK  
SMĚREM  
K UDRŽITELNOSTI 

vimpeske_skolka_unor2024_tisk_Sestava 1  16.02.2024  18:43  Stránka 3



velikonoční a jarní dekorace

tvořivá dílna pro děti i dospělé

králíčkova hra

občerstvení

VELIKONOČNÍ TRHYVELIKONOČNÍ TRHYVELIKONOČNÍ TRHY
23. BŘEZNA 202423. BŘEZNA 202423. BŘEZNA 2024

14:00 - 17:0014:00 - 17:0014:00 - 17:00

MĚSTSKÝ PARKMĚSTSKÝ PARKMĚSTSKÝ PARK

VIMPERKVIMPERKVIMPERK

Prodejci se mohou hlásitProdejci se mohou hlásitProdejci se mohou hlásit

na tel. 607 516 025.na tel. 607 516 025.na tel. 607 516 025.

hraje:

Malá dudácká ženská muzika


